
Rada  
Powiatu Nowosądeckiego

PROTOKÓŁ Nr 17/XVII/2012
z obrad XVII Sesji Rady Powiatu Nowosądeckiego z dnia 22 czerwca 2012 r.

Ad. 1.
Sesja Rady Powiatu Nowosądeckiego rozpoczęła się o godzinie 12:00 w budynku Starostwa 

Powiatowego  w  Nowym  Sączu,  ul  Jagiellońska  33,  sala  obrad  (pokój  208),  a  zakończyła  
o godzinie 17:30.
W  sesji  uczestniczyło  27  radnych,  co  stanowi  quorum,  przy  którym  Rada  może  obradować
i  podejmować  uchwały.  W  Sesji  uczestniczyli  również  zaproszeni  goście  oraz  pracownicy 
Starostwa Powiatowego (listy obecności stanowią załącznik do protokołu).

Przewodniczący Rady Powiatu Wiesław Basta,  dokonał otwarcia  posiedzenia XVII Sesji 
Rady Powiatu Nowosądeckiego IV kadencji, po czym przywitał przybyłych radnych i gości.
Na sekretarzy obrad wyznaczeni zostali Radni: Adam Mazur i Zbigniew Miłkowski.

Ad. 2.
Przewodniczący  Rady  Powiatu  Wiesław  Basta  zwrócił  się  do  radnych  z  zapytaniem,  
czy są uwagi lub wnioski dotyczące zmian w przesłanym wcześniej projekcie porządku obrad.

Przewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Wiesław Basta wprowadził obligatoryjnie:

Projekt  uchwały  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie  wyrażenie  zgody  na  ustanowienie 
hipoteki na nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Nowosądeckiego.
Uchwałę wprowadzono w pkt. 19 proponowanego porządku obrad. 

Projekt uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie przystąpienia i realizacji przez Powiat 
Nowosądecki  projektu  pt.  „Termomodernizacja  obiektów  biurowo-administracyjnych  Powiatu 
Nowosądeckiego”.
Uchwałę wprowadzono w pkt. 7 proponowanego porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Wiesław Basta  wprowadził projekt uchwały  
w sprawie wyrażenia stanowiska wobec nieprzyznania telewizji „Trwam” miejsca na multipleksie 
przez Krajową Radę Radiofonii i Telewizji. 
Powyższa uchwała została zgłoszona przez Klub Radnych Prawo i Sprawiedliwość.
Uchwałę wprowadzono w pkt. 20 proponowanego porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Wiesław Basta uzupełnił pkt. 3 porządku obrad 
o przyjęcie protokołu z XV Sesji Rady Powiatu Nowosądeckiego.

Przewodniczący  Rady  Powiatu  Wiesław  Basta  poddał  pod  głosowanie  porządek  obrad  po 
zmianach.
Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 27

W wyniku głosowania otrzymano:27
27 głosów – za,
0 głosów – przeciw,
0 głosów – wstrzymujących się.
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Przewodniczący Rady Powiatu Wiesław Basta stwierdził, że porządek obrad został przyjęty. 

Porządek obrad:

1. Otwarcie posiedzenia.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XV i XVI Sesji Rady Powiatu Nowosądeckiego.
4. Wystąpienia gości.
5. Interpelacje radnych.
6. Sprawozdanie z pracy Zarządu w okresie międzysesyjnym. 

6.1. Przedstawienie:
a) sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Nowosądeckiego za 2011 rok,
b) sprawozdania finansowego Powiatu Nowosądeckiego za 2011 rok,
c)  opinii   biegłego  rewidenta  z  badania  sprawozdania  finansowego  Powiatu  Nowosądeckiego  
za 2011 rok,
d) uchwały Nr SO.XII/423/47/12 Składu Orzekającego Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Krakowie z dnia 23 kwietnia 2012 roku w sprawie opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu 
Powiatu Nowosądeckiego za 2011 rok wraz z informacją o stanie mienia Powiatu,
e) informacji o stanie mienia Powiatu Nowosądeckiego za 2011 rok,
f) stanowiska - opinii Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Nowosądeckiego z wykonania budżetu 
Powiatu  Nowosądeckiego  za  2011  rok  wraz  z  wnioskiem  w  sprawie  udzielenia  absolutorium 
Zarządowi Powiatu Nowosądeckiego za 2011 rok,
g)  uchwały Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Krakowie  Nr 
SO.XII/424/40/12 z dnia 11 czerwca 2012 roku w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej 
Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu Nowosądeckiego za 
2011 rok.
6.2. Dyskusja.
6.3.  Podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania 

finansowego  Powiatu  Nowosądeckiego  oraz  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Powiatu 
Nowosądeckiego za 2011 rok.

6.4. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu 
Nowosądeckiego absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2011 rok.

7. Podjęcie  uchwały Rady Powiatu  Nowosądeckiego w sprawie  przystąpienia i  realizacji 
przez  Powiat  Nowosądecki  projektu  pt.  „Termomodernizacja  obiektów  biurowo-
administracyjnych Powiatu Nowosądeckiego”.

8. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie zmian w budżecie Powiatu 
Nowosądeckiego na 2012 r.

9. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie zmian w wieloletniej prognozie 
finansowej Powiatu Nowosądeckiego.

10. Podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie  zmiany  Uchwały  
Nr  104/VIII/2011  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  z  dnia  17  czerwca  2011  r.,  w  sprawie 
likwidacji Fundacji pn. Fundacja Karpacka „Zielone Technologie”.

11. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie zmiany uchwały Nr 380/XL/2006 
Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  z  dnia  18  maja  2006  r.,  w  sprawie  utworzenia  Zespołu 
Ekonomicznej Obsługi Szkół i Placówek Oświatowych w Starym Sączu.

12. Podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie utworzenia  Liceum 
Ogólnokształcącego  dla  Dorosłych  i  włączenia  do  Centrum  Kształcenia  Praktycznego  
i Ustawicznego w Nawojowej.

13. Podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie  przekształcenia 
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Uzupełniającego Liceum Ogólnokształcącego w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych im. Jana 
Pawła II w Krynicy-Zdroju w Liceum Ogólnokształcące dla Dorosłych.

14. Podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie  przekształcenia 
Uzupełniającego Liceum Ogólnokształcącego w Zespole Szkół Zawodowych im. Stanisława 
Staszica w Grybowie w Liceum Ogólnokształcące dla Dorosłych.

15. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie zamiaru likwidacji Poradni 
Psychologiczno-Pedagogicznej  w  Grybowie,  Poradni  Psychologiczno-Pedagogicznej  
w  Krynicy-Zdroju,  Poradni  Psychologiczno-Pedagogicznej  w  Starym  Sączu  oraz 
przekształcenia  ich  w  filie  Powiatowej  Poradni  Psychologiczno-Pedagogicznej  w  Nowym 
Sączu.

16. Podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie  ustanowienia  nagród  
i wyróżnień Starosty Nowosądeckiego za wybitne osiągnięcia w dziedzinie kultury fizycznej  
i sportu.

17. Podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie  zasad  gospodarowania 
aktywami  trwałymi  Samodzielnego  Publicznego  Zakładu  Opieki  Zdrowotnej  –  Sądeckie 
Pogotowie  Ratunkowe  w  Nowym  Sączu,  Samodzielnego  Publicznego  Zakładu  Opieki 
Zdrowotnej – Szpital im. J. Dietla w Krynicy Zdroju oraz Małopolskiego Ośrodka Profilaktyki 
i Terapii Uzależnień w Nowym Sączu

18. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie rozwiązania nieodpłatnego 
prawa użytkowania nieruchomością. 

19. Podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na 
ustanowienie hipoteki na nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Nowosądeckiego.

20. Podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie  wyrażenia  stanowiska 
wobec  nieprzyznania  telewizji  „Trwam”  miejsca  na  multipleksie  przez  Krajową  Rade 
Radiofonii  
i Telewizji. 

21. Sprawy bieżące i wolne wnioski.  
22. Zamknięcie obrad. 

Ad. 3.
Przyjęcie protokołu z XV i XVI Sesji Rady Powiatu Nowosądeckiego.
Przewodniczący Rady Powiatu Wiesław Basta poinformował radnych, iż zgodnie z § 34 ust. 4 i 5 
Statutu  Powiatu  Nowosądeckiego  protokół  z  ostatniej  sesji  Rady  Powiatu  został  wyłożony  do 
wiadomości na 7 dni przed terminem dzisiejszej sesji.  Do chwili  obecnej nie zostały zgłoszone 
poprawki ani uzupełnienia.
W związku z brakiem poprawek i uzupełnień Przewodniczący Rady Powiatu Wiesław Basta 
zaproponował przystąpienie do głosowania nad przyjęciem protokołów.

Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 27
W wyniku głosowania otrzymano:
27 głosów – za,
0 głosów – przeciw,
0 głosów – wstrzymujących się.

W wyniku  głosowania  protokół  z  XV i  XVI  Sesji  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  został 
przyjęty.
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Ad. 4.
Wystąpienia gości.

Poseł na Sejm RP Wiesław Janczyk  przybliżył kilka spraw, którymi żył  Sejm RP w ostatnim 
czasie. Prawdopodobnie nie będzie ważniejszej ustawy, którą proceduje Sejm VII kadencji, ponad 
tą która zrównała wiek emerytalny kobiet i mężczyzn. Jest to ustawa, która zmienia fundamenty 
porozumienia społecznego. Nazywana jest „antyspołeczna” i  „antysolidarnościowa”, , ponieważ 
wydłuża wiek emerytalny kobiet i mężczyzn. Poseł na Sejm RP Wiesław Janczyk nadmienił, iż od 
samego  początku  sprzeciwiał  się  wprowadzeniu  takiej  ustawy  mając  świadomość  faktów 
związanych z demografią. Założenie było takie, by rząd lepiej zaplanował politykę prorodzinną, 
mieszkaniową, by zachęcić młodych ludzi do pozostania w kraju.  Innymi ważnymi kwestiami, 
które  zostały  wypowiedziane  w  expoze  Premiera,  a  częściowo zostały  zrealizowane  to  wzrost 
stawki akcyzowej na paliwa płynne,  zamrożenie płac w sferze budżetowej,  podniesienie stawki 
rentowej, podniesienie stawki zdrowotnej. Innym ważnym tematem jest kwestia walki o niezależne 
media. Jest to sprawa, której nie należy bagatelizować. Fakt, że wiele osób na dzień dzisiejszy nie  
miało kontaktu z tą telewizją oznacza, że bardzo trudno jest odbierać ten sygnał. Kwestia obecności 
niezależnych  mediów na  multipleksie  jest  warunkiem koniecznym do tego,  aby wszyscy mieli 
platformę,  gdzie  zwykły obywatel  czy polityk  może się  wypowiedzieć  bez  określonej  formuły.
Poseł  na  Sejm  RP Wiesław  Janczyk  nadmienił  również  o  sprawie  ACTA,  która  nie  została 
domknięta. Ponadto w ostatnim czasie odbyło się spotkanie u Wojewody Jerzego Millera, który 
zachęca do zainteresowania się kwotą 3,5 mld złotych, jakie w ramach Programu Dorzecza Górnej 
Wisły mają spłynąć do Małopolski.  Jest to wieloletni program, który rusza w tym roku. Pan poseł 
poruszył  problem  niezapłaconych  kwot  dla  wykonawców,  którzy  budowali  autostradę.  Została 
podjęta  interwencja wraz z  Senatorem Stanisławem Kogutem do Ministra  Gowina,  by wykonał 
monitoring  wszystkich  przepisów  dotyczących  działalności  gospodarczej,  aby  postępowanie 
upadłościowe naprawcze było prowadzone pod dobrą kontrolą. Została skierowana interpelacja  
z  nadzieją,  że będzie wsparcie  dla  tych,  którzy będą  oczekiwali  zwrotu swoich  należności.  Na 
zakończenie  Poseł  na Sejm RP Wiesław Janczyk poinformował,  iż  w tej  kadencji  Sejmu pełni 
funkcję Przewodniczącego stałej Podkomisji ds Instytucji Finansowych. Dokonał wnikliwej analizy 
rynku usług bankowych. 2,5 mln osób w kraju jest wyłączona z usług bankowych oraz wysokich 
opłat prowizyjnych za użycie kart płatniczych.

Poseł na Sejm RP Andrzej Czerwiński poruszył kilka istotnych wydarzeń m.in. temat obwodnicy 
zachodniej. Wszystkim zależy, żeby system komunikacyjny był sprawny i zrealizowany. 10 mln 
złotych jest na ta inwestycję zdetonowanych w kasie Urzędu Marszałkowskiego. Te środki mają 
być  rozliczone  do 2015 roku –  są  to  przepisy unijne.  Do  2030  roku  jest  wydłużony Program 
Ochrony Górnej Wisły – jest ponad 13 mld złotych. Jest duża szansa, że Poprad w Muszynie będzie 
zabezpieczony  i  zbiornik  retencyjny  w  Złockiem.  Wojewoda  swoje  służby  przygotował,  aby 
oszacować konieczność zadań od potoków łącznie do Wisły.  Ten projekt jest  w chwili  obecnej 
realizowany. Pan poseł poinformował, iż 3 tygodnie temu Minister Sławomir Nowak powiedział, iż 
jest  podjęta  inicjatywa  prawna,  która  powinna  być  ukończona  w czerwcu  bądź  w lipcu,  która 
pozwoli firmom na wypłacenie pieniędzy przez Generalną Dyrekcję Dróg i Autostrad. Ponadto pan 
poseł nadmienił, iż był świadkiem prezentacji dotyczących inteligentnych sieci na terenie Powiatu 
Nowosądeckiego. Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska i jego Rada Nadzorcza zadysponowała 
kwotą 340 mln złotych na finansowanie programu inteligentnych sieci. Są prowadzone prace, aby 
podmiotem na rynku pracy był odbiorca indywidualny. Pan Andrzej Czerwiński odniósł się również 
do Orlików. Poinformował,  iż  będzie przeprowadzona ankieta,  aby ocenić silne i  słabe  strony 
projektu.
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Radny Powiatu Nowosądeckiego Marian Ryba zwrócił się z zapytaniem kiedy zostaną podjęte 
działania przy moście do Mniszka.

Poseł  na Sejm RP Andrzej  Czerwiński odpowiedział,  iż  prace  będą  kontynuowane.  Nie  jest 
problemem decyzja finansowa lecz decyzja polityczna. Pan poseł zobowiązał się, że o szczegółach 
poinformuje na następnej Sesji Rady Powiatu Nowosądeckiego.

Radny Powiatu Nowosądeckiego Antoni Poręba  zwrócił się z zapytaniem co ma większą moc 
prawną ustawa czy uchwała.

Poseł na Sejm RP Andrzej Czerwiński zapytał czy Radny Antoni Poręba zadał pytanie retoryczne, 
gdyż zapewne zna odpowiedź.

Radny Powiatu Nowosądeckiego Antoni  Poręba zastanawia  się,  dlaczego samorządy głosują, 
podejmują uchwały w sytuacji, gdzie ustawa jest wyższej rangi m.in. chodzi o likwidację szkół.

Poseł  na Sejm RP Andrzej  Czerwiński  poinformował,  iż  będąc Prezydentem Miasta  Nowego 
Sącza  zetknął  się  z  etapem  przekazywania  szkół  samorządom.  Była  wtedy  pełna  euforia,  że 
państwo podzieliło się z wykonaniem zadań z samorządem. Samorząd najlepiej  wie, gdzie jaką 
szkołę zorganizować, jakiego dyrektora czy nauczyciela zatrudnić.

Radny  Powiatu  Nowosądeckiego  Antoni  Poręba  poinformował,  iż  wprowadzamy  reformę 
oświatową,  likwidujemy  z  mocy  prawa  uchwały  szkoły  zawodowe,  a  ustawa  narzuca  nam  
likwidację tej szkoły zawodowej ponieważ reforma wprowadza 3-letnie szkoły zawodowe.

Poseł na Sejm RP Andrzej Czerwiński poinformował, iż w sprawie zmian w edukacji jest wiele 
odmiennych racji wśród członków Platformy Obywatelskiej. Często wynika to z niepełnej wiedzy. 
Nadmienił, iż w niedługim czasie przyjedzie Minister Szkolnictwa Krystyna Szumilas i odpowie na 
wszystkie  wątpliwości.  Pan poseł  zwrócił  się  do Radnego Powiatu  Nowosądeckiego Antoniego 
Poręby, że jeśli przyjmie zaproszenie to uzyska wyczerpującą odpowiedź. W związku z powyższym 
poseł zapytał  czy Radni Powiatu Nowosądeckiego chcą, aby spotkanie zorganizować w okresie 
wakacyjnym czy we wrześniu.

Radny Powiatu Nowosądeckiego Antoni Poręba  odpowiedział, iż jako reprezentant samorządu 
jest  podejmowanych  szereg  uchwał,  które  reguluje  ustawa.  To  nie  dotyczy  tylko  oświaty.  
W związku z tym zastanawia się dlaczego ustawa nie zachodzi z poziomu wyższej rangi.

Poseł na Sejm RP Andrzej Czerwiński  odpowiedział,  iż gdyby nie było to zgodne z prawem 
przysługuje odwołanie do Wojewody.  Poseł  zwrócił  się  do Radnego Powiatu Nowosądeckiego  
z sugestią, gdyby chciał porozmawiać o konkretnych przykładach zaprasza na rozmowę do siebie.

Radny  Powiatu  Nowosądeckiego  Stanisław  Węglarz  zadał  pytanie   dotyczące  środków  
z Funduszu Ochrony Dorzecza Górnej Wisły. Poinformował o drodze powiatowej, która w połowie 
jest  jedynie  wirtualna,  nie  istnieje  fizycznie.  Jest  przygotowana   dokumentacja  opracowana  ze 
środków  powiatu  na  budowę  tej  drogi.  Jest  jeden  problem.   Najpierw  trzeba  umocnić  brzeg 
Popradu, ażeby był sens budowy tej drogi. Koszt całej inwestycji to około 6 mln złotych. Zostało 
podpisane  porozumienie  pomiędzy  Starostą  a  RZGW.  Teraz  jest  wszystko  w  gestii  Wojewody 
Millera, który albo podpisze zgodę albo nie. Są to takie środki, które dla samego budżetu powiatu 
są zbyt wielkie. Radny Powiatu Nowosądeckiego Stanisław Węglarz zwrócił się z prośbą do Posła 
na Sejm RP Andrzeja Czerwińskiego o poparcie tego rozpoczętego przedsięwzięcia.
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Poseł  na Sejm RP Andrzej  Czerwiński  odpowiedział,  iż  tą  sprawą zajmie się  osobiście.  Aby 
uściślić pewne rzeczy te 13 mld na te kilkanaście lat to jest przewidziane dla zabezpieczenia Górnej 
Wisły  przed  powodzią,  a  dużo  projektów,  które  jest  realizowane  to  są  odbudowy  szkód 
powodziowych.

Radny Powiatu Nowosądeckiego Zenon Szewczyk zapytał o niewielkie pieniądze, które od wielu 
lat nie trafiają do Okręgowych Zarządów Wodnych, które porządkowałyby bieżącą gospodarkę na 
różnych ciekach wodnych. Na tych ciekach w latach 70-tych, 80-tych wybudowano wiele urządzeń 
wodnych, które miały zabezpieczyć dna rzek przed ich obniżaniem, zamulaniem. Od ponad 20, 30 
lat tymi urządzeniami nikt się nie interesuje.

Poseł  na  Sejm  RP Andrzej  Czerwiński  zgadza  się  z  przedstawieniem opinii  przez  Radnego 
Powiatu Nowosądeckiego Zenona Szewczyka. To są zaniedbania wieloletnie i ten stan rzeczy trzeba 
zmienić. Muszą się znaleźć pieniądze w budżecie, które  co najmniej pokryją koszty amortyzacji 
urządzeń eksploatowanych na małych ciekach wodnych. Nie można też powiedzieć, że RZGW nic 
nie zrobiło.

Radny  Powiatu  Nowosądeckiego  Zenon  Szewczyk  nadmienił,  iż  administracja  która  ma 
pieniądze na samo istnienie sama się nie rozwiąże. Zdaniem radnego chodzi o to, by nie pochłaniać 
pieniędzy na administrację, kiedy brakuje środków na realne potrzeby.

Senator Stanisław Kogut odniósł się do tematu przedsiębiorców. W ustawie powinno być dopisane 
słowo dostawca. Jeżeli  tego nie będzie to żadna firma z Nowego Sącza nie otrzyma pieniędzy. 
Hydrobudowa ogłosiła upadłość. Drugim tematem jest sprawa emerytur. Trzeba mieć świadomość, 
że w Polsce jest 2 mln 100 osób na bezrobociu, z tego 600 tys. ludzi z wyższym wykształceniem. 
Na dzień dzisiejszy na jednego emeryta pracują 4 osoby. W 2040 roku będzie połowa pracownika. 
Senator  poinformował  również  o  interwencji  w  sprawie  sprzedaży  zespołu  elektrowni  
w Czorsztynie,  podpisanej  przedumowie z  Czechami.  Na zakończenie Senator  Stanisław Kogut 
pogratulował ekipie z pogotowia, straży oraz policji szybkich interwencji po zgłoszeniu na numer 
112.

Radny Powiatu Nowosądeckiego Marian Ryba poinformował, iż reprezentuje region turystyczny. 
Kilka miesięcy temu uruchomiono linię  kolejową,  po której  kursował  pociąg  Nikifor.  Zdaniem 
radnego czarne chmury spełniają się od kilku miesięcy pociąg miał przywozić turystów do Krynicy 
a tak nie jest.

Senator Stanisław Kogut  poinformował, iż przy uroczystym otwarciu nie chciał zabierać głosu. 
Zdaniem senatora jedno puszczenie szynobusu nic nie daje. Minimum musiałyby być trzy składy 
dziennie z Krakowa do Krynicy Zdroju, aby zaczęło to funkcjonować to tak, jak powinno.

Ad. 5.
Interpelacje Radnych.

Wiceprzewodniczący Radny Powiatu Nowosądeckiego Jan Dziedzina złożył interpelacje dot.:

-podziękowania w imieniu mieszkańców Obidzy za podjęcie prac remontowych na moście w ciagu drogi 
powiatowej Jazowsko-Obidza,
-wniosek  sołtysów  Gminy  Łącko  prośba  o  wykonanie  obcięcia  gałęzi  oraz  wykoszenia  traw  przy 
barierkach energochłonnych w ciągu dróg powiatowych na terenie miejscowości Gminy Łącko,
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-zagrożenia  dotyczącego utraty sygnału TV wobec nadchodzącej zmiany sposobu emitowania sygnału - 
przejścia na cyfrowy,

Radny Powiatu Nowosądeckiego Franciszek Kantor złożył interpelacje dot.:
- zagłębień w drodze powiatowej Nowy Sącz-Wilczyska
-  naprawy na drodze powiatowej Korzenna-Pogwizdów,
-  podjęcia  działań  na  rzecz  remontu  i  gruntownej  naprawy nawierzchni  mostu  na  rzece  Białej  w 
miejscowości Wojnarowa,

Radny Powiatu Nowosądeckiego Zygmunt Paruch złożył interpelację dot.:

-prośba w imieniu mieszkańców Gminy Gródek n/Dunajcem o podjęcie decyzji w sprawie utworzenia 
oddziału  zamiejscowego  Zakładu  Karnego  w  likwidowanym  Ośrodku  Szkoleniowym  "Bartek"  w 
Bartkowej,

Radny Powiatu Nowosądeckiego Antoni Poręba złożył interpelację dot.:
-  wykonania oczyszczenia rowów i  przepustów przy drogach powiatowych Stróże-Polna,  Florynka- 
Wawrzka,

Radny Powiatu Nowosądeckiego Marian Ryba złożył interpelacje dot.:
-dot.  udrożnienia przejazdu droga powiatowa 1517 od Kaplicy Św. Huberta do Cmentarza w 
Szczawniku. Trasa Żegiestów-Szczawnik,
-dot. przesunięcia przejścia dla pieszych w stronę Czarnego Potoku,

Radny Powiatu Nowosądeckiego Zenon Szewczyk złożył interpelację dot.:
-dot. remontu drogi Stadła-Długołęka,

Radny Powiatu Nowosądeckiego Zbigniew Miłkowski złożył interpelację dot.:
- dot. barier energochłonnych w miejscowości Miłkowa, kierunek Przydonica, Miłkowa 82

Ad. 6.
Starosta  Nowosądecki  Jan  Golonka  przedstawił  sprawozdanie  z  pracy  Zarządu  w  okresie 
międzysesyjnym. 

- 22 maja – wizyta władz regionu Ungheni w celu nawiązania współpracy dwustronnej;
- 22 maja – konsultacje społeczne dot. aktualizacji strategii rozwoju gmin z terenu PN;
- 25 maja – spotkanie z Posłem do Parlamentu Europejskiego Jerzym Buzkiem;
- 27 maja – uroczyste poświęcenie i przekazanie sztandaru oraz sprzętu pożarniczego dla 

jednostki OSP w Brzeznej;
- 30 maja – uroczyste podpisanie porozumienia między PKP – przewozy regionalne a 

Krynicką Organizacją Turystyczną oraz Nowosądecką Izbą Turystyczną;
- 31 maja - Powiatowe Forum Organizacji Pozarządowych, Miasteczko Galicyjskie;
- 1 czerwca – przyjęcie grupy z Serbii, Miasteczko Galicyjskie;
- 1 czerwca – wręczenie nominacji dyrektorom Powiatowych Poradni Psychologiczno-Pe-

dagogicznych;
- 5 czerwca – przekazanie sprzętu pożarniczego dla jednostki OSP w Jazowsku;
- 6 czerwca – uroczyste otwarcie szkolnych warsztatów budowlanych Zespołu Szkół Po-

nadgimnazjalnych w Starym Sączu;
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- 12 czerwca – spotkanie Branży Turystycznej z przedstawicielami samorządu oraz Kolei 
Regionalnych;

- 14 czerwca – spotkanie z wyróżnionymi uczniami szkół Powiatu Nowosądeckiego;
- 20 czerwca – konwent Wójtów i Burmistrzów;
- 21 czerwca – posiedzenie Komitetu Monitorującego MRPO w latach 2007 – 2013.

Ad. 6.1 a
Starosta Nowosądecki Jan Golonka przedstawił sprawozdanie z wykonania budżetu Powiatu 
Nowosądeckiego za 2011 rok.
Starosta Nowosądecki Jan Golonka  poinformował, iż w 2011 roku dochody powiatu wyniosły 
blisko 152 mln.  zł.,  a wydatki ok.  160 mln.  zł. W związku z powyższym dochody wykonano  
w stopniu zbliżonym do 100%, tj. 98,4%, a wydatki w 94,6%. Deficyt planowany (po zmianach 
w uchwale budżetowej) w kwocie 14 milionów 433 tysiące 112 zł, został wykonany w wysokości: 
7 milionów 763 tysięcy 384 zł, w 53,8% czyli o 6 milionów 669 tysięcy728 zł mniej niż planowano.

Przedstawiając  prezentację  multimedialną  Starosta  Nowosądecki  Jan  Golonka omówił 
najważniejsze inwestycje zrealizowane w 2011 r., a także przedstawił specyfikę pracy Wydziału 
Komunikacji i Transportu oraz Wydziału Geodezji i Budownictwa, Wydziału Ochrony Środowiska, 
Rolnictwa  i  Leśnictwa  Starostwa  Powiatowego  w  Nowym  Sączu.  Starosta  Nowosądecki 
przedstawiając prezentacje multimedialną zwrócił uwagę na wydatki w poszczególnych działach. 

Starosta  Nowosądecki  Jan  Golonka poinformował,  iż  ewidencja  pojazdów  w  Powiecie 
Nowosądeckim obejmuje: 112 tys. pojazdów, w tym: 72,4 tys. samochodów osobowych, 10,7 tys. 
ciężarówek i ciągników samochodowych TIR, 8,8 tys. motocykli i motorowerów. 
W Powiecie  Nowosądeckim 102,1  tys.  mieszkańców Powiatu  posiada  prawo jazdy.  W 2011 r. 
wydano 9,8 tys. decyzji w sprawach uprawnień do kierowania pojazdami, w tym m.in.:
7 912 wydanych dokumentów prawa jazdy, 1 wydane pozwolenie na kierowanie tramwajem,
876 zatrzymanych uprawnień, 423 skierowań na egzamin kontrolny i badania lekarskie.
Przybyło  4  tysiące  700  nowych  kierowców  w  powiecie,  1162  podmiotów  wykonuje  transport 
drogowy w oparciu o wydane licencje i zaświadczenia. W ubiegłym roku Wydział KT obsługiwał 
średnio 367 osób dziennie.
Dzięki  zmianom podnoszącym organizację  i  jakość obsługi  mieszkańców z usług wydziału KT 
korzysta:  105  osób  dziennie  umawianych  w  ramach  systemu  bezpłatnej  rezerwacji  wizyty  
w Wydziale KT. 920 osób miesięcznie obsługuje system bezpłatnego powiadamiania SMS / e-mail 
o  możliwości  odbioru  dokumentu  prawa jazdy lub  dowodu rejestracyjnego wraz  z  informacją  
o  możliwości  umówienia  się.  Powstały  także  2  nowe  stanowiska  do  obsługi  mieszkańców  
w sprawach rejestracji (łącznie jest 12).

W 2011 roku w Wydziale Geodezji i Budownictwa zarejestrowano 71 451 różnych spraw; 
wydano łącznie 3 217 decyzji; w tym m.in.: zgłoszeń robót budowlanych – 2 326, decyzji o wpisie 
do operatu ewidencji gruntów – 14 321, zgłoszeń robót geodezyjnych – 7 121, uzgodnień projektów 
technicznych sieci uzbrojenia terenu – 3 241, decyzji o wpisie operatów geodezyjnych do zasobu – 
5 939. Łącznie pozwoleń na budowę było 2 512, zgłoszeń robót budowlanych – 2 326.

W  2011  r.  na  terenie  gmin  Powiatu  Nowosądeckiego  zrealizowano  388  wniosków  
o  udzielenie  dofinansowania  na  usuwanie  wyrobów  zawierających  azbest,  a  w  latach  
2001-2011 łącznie 1 914 wniosków i usunięto 4 660 ton azbestu.
W 2011 r. wysokość dofinansowania programu usuwania odpadów zawierających azbest na terenie 
Powiatu Nowosądeckiego wyniosła 288 tys. 910 zł. (w tym 240 tys. 785 zł ze środków MRPO) 
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Ogółem w latach 2001-2011 na ten cel przeznaczono ponad 1 mln 531 tys. 734 zł.
Ogólna kwota wydatków w 2011 r. na pomoc społeczną wyniosła: 13 milionów 796 tysięcy 494 zł.

W wyniku  prac  i  podjętych  działań  Zarządu  Powiatu  Nowosądeckiego  kontynuowano  zadania 
inwestycyjne.  Powiat  nowosądecki  prowadzi  3 Domy Pomocy Społecznej  (252 mieszkańców),  
2 Powiatowe Ośrodki Wsparcia Dla Osób z Zaburzeniami Psychicznymi (72 podopiecznych), Dom 
Dziecka w Klęczanach (23 dzieci) i Rodzinny Dom Dziecka w Lipnicy (5 dzieci).
Wg  stanu  na  koniec  2011  r.  na  terenie  Powiatu  Nowosądeckiego  funkcjonowało  
119  rodzin  zastępczych,  w  których  przebywało  180  dzieci.  Na  utrzymanie  
wychowanków  Powiat  przeznaczył  w  ubiegłym  roku  1  milion  702  tysiące  97  zł.
W ramach Centrum Pomocy Rodzinie działa Zespół ds. Orzekania o Niepełnosprawności, który  
w roku 2011 wydał 2 360 orzeczeń o niepełnosprawności.
W 2011  r.  Powiat  Nowosądecki  dysponował  środkami  finansowymi  z  Państwowego  Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w kwocie: 4 miliony 688 tysięcy 882 zł.
Rehabilitacja społeczna: 4 miliony 212 tysięcy 317,53 zł:
Dofinansowanie  uczestnictwa  osób  niepełnosprawnych  i  ich  opiekunów  w  turnusach 
rehabilitacyjnych – 138 tysięcy 978,26 zł
Dofinansowanie likwidacji barier architektonicznych, w komunikowaniu się i technicznych – 382 
tysiące zł. 
Dofinansowanie  kosztów  tworzenia  i  działania  warsztatów  terapii  zajęciowej–  2  miliony  855 
tysięcy 628,00 zł (6 WTZ dla 193 uczestników + 5 osób od listopada 2011 r.)
Dofinansowanie  zaopatrzenia  w  sprzęt  rehabilitacyjny,  przedmioty  ortopedyczne  i  środki 
pomocnicze– 835 tysięcy 711,27 zł
Rehabilitacja zawodowa: 476 tysięcy 564,47 zł:
Przyznanie  osobom  niepełnosprawnym  środków  na  rozpoczęcie  działalności  gospodarczej,  
rolniczej albo na wniesienie wkładu do spółdzielni socjalnej – 240 tysięcy zł (10 osób)
Dokonywanie  zwrotu  kosztów  wyposażenia  stanowiska  pracy  osoby  niepełnosprawnej  
– 200 tysięcy zł (8 stanowisk pracy dla 6 pracodawców).
Finansowanie  kosztów  szkolenia  i  przekwalifikowania  zawodowego  osób  niepełnosprawnych  
– 7 tysięcy 721,58 zł (34 osoby).
Finansowanie instrumentów oraz usług rynku pracy dla osób niepełnosprawnych poszukujących 
pracy, niepozostających w zatrudnieniu – 28 tysięcy 842,89 zł (6 osób niepełnosprawnych)
W 2011 r. do PFRON złożono dwa projekty w ramach Programu Wyrównywania Różnic Między 
Regionami  II  –  obszar  D  –  likwidacja  barier  transportowych:  DPS  Klęczany;  Caritas  Zakład 
Opiekuńczo-Leczniczy w Grybowie.
W 2011 r.  do dofinansowania ze środków PFRON zakwalifikowano dwa projekty z 2010 r.  na 
łączną wartość 177 tysięcy 500 zł oraz dwa projekty z 2011 r. na łączną wartość 113 tysięcy 300 zł.
Łączna wartość projektów dofinansowanych ze środków PFRON w 2011 r.: 290 tysięcy 800 zł.

Starosta  Nowosądecki  Jan  Golonka zaznaczył,  iż  w  2011  r.  szpital  realizował  trzy  projekty 
dofinansowane  ze  środków  Unii  Europejskiej:  Poprawa,  jakości  leczenia  poprzez  rozbudowę  
i modernizację szpitala – zakończony 31 sierpnia 2011 r. – wartość inwestycji 12 milionów 901 
tysięcy 66 zł  w tym dofinansowanie  UE 6 milionów 396 tysięcy 261 zł;  Ochrona środowiska 
poprzez modernizację kotłowni oraz montaż systemu solarnego – zakończony 31 października 2011 
r. – wartość projektu 834 tysiące 756 zł, w tym dofinansowanie UE 672 tysiące 677 zł; E-szpital – 
stworzenie cyfrowego systemu informacji medycznej – realizacja do 31 sierpnia 2012 r. – wartość 
projektu 3 miliony 199 tysięcy 11 zł,  w tym dofinansowanie UE 1 milion 913 tysięcy 592 zł. 
Łącznie dofinansowanie UE do projektów realizowanych przez szpital: to 8 milionów 982 tysiące 
532 zł. W 2011 r. szpital uzyskał dofinansowanie na zakup nowoczesnego aparatu do zdjęć RTG:
50 tysięcy zł z budżetu gminy Krynica-Zdrój; 50 tysięcy zł z budżetu gminy Grybów; 30 tysięcy zł 
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z budżetu Piwnicznej-Zdrój; 11 tysięcy zł od PKP Cargo S.A. i Piwniczanki. 50 tysięcy zł. na zakup 
aparatu RTG przeznaczył także powiat nowosądecki.

W 2011 r. Sądeckie Pogotowie Ratunkowe realizowało projekt „Budowa zintegrowanych systemów 
informatycznych  do  zarządzania  monitoringu  w  Małopolsce”.  Projekt  obejmował  wyposażenie 
serwerami  obsługującymi  system  wojewódzki  (w  części  sądeckiej).  Łączna  wartość  sądeckiej 
części projektu: 860 tysięcy 296 zł.  W tym: ze środków Unii Europejskiej: 674 tysiące 46 zł,  - 
środki własne pogotowia: 186 tysięcy 250 zł.
W 2011 r. budżet Powiatowego Urzędu Pracy według źródeł finansowania wyniósł;
Fundusz Pracy, plan 33 268 774, wykonanie 32 907 065
Europejski Fundusz Społeczny, plan 6 556 250, wykonanie 6 162 595
Dotacja celowa, plan, 6 049 253, wykonanie 6 049 253
Budżet Powiatu, plan 5 138 180, wykonanie 5 123 977
PFRON, plan 40 000, wykonanie 36 564
Razem budżet 2011 wyniósł; plan 51 052 457 wykonanie 50 279 454.  
Fundusz Pracy oraz Europejski Fundusz Społeczny w 2011 r. na realizację zadań wynikających  
z ustawy o promocji zatrudnienia i instytucjach runku pracy w zł wydał na programy rynku pracy 
11 milionów 820 tysięcy 070 zł,  na zasiłki  dla  bezrobotnych i  inne świadczenia obligatoryjne  
24 miliony 755 tysięcy 773 zł, zadania fakultatywne 822 tysięcy 140 zł, razem na wszystkie rodzaje 
wydatków wydano 37 milionów 397 tysięcy 983 zł.
W  2011  roku  na  wydatki  w  zakresie  programów  rynku  pracy  z  Funduszu  Pracy  wydano  
11 milionów 820 tysięcy 070 zł.
W 2011  r.  liczba  bezrobotnych  z  wykształceniem  średnim  wyniosła  6  tysięcy  414,  natomiast 
bezrobotni z wykształceniem zasadniczym zawodowym wyniosła 6 tysięcy 312. Ilość bezrobotnych 
zarejestrowana w Powiatowym Urzędzie Pracy dla  Powiatu Nowosądeckiego z wykształceniem 
wyższym na koniec 2011 roku wyniosła  1 505.  Stopa bezrobocia  w Powiecie  Nowosądeckim  
w 2011 r. wyniosła 17.6%. Pozostałe działania, jakie podjął Powiatowy Urząd Pracy dla Powiatu 
Nowosądeckiego w 2011 r. to zarejestrowanie bezrobotnych, które wyniosło 14 tysięcy 076 osób, 
wyrejestrowanie bezrobotnych, które wyniosło 13 tysięcy 992 osób, ponadto wydano 35 tysięcy 
602 decyzje administracyjne, 18 346 zaświadczeń oraz 778 odpowiedzi na zapytania ZUS, Policji 
i innych. Ilość wygenerowanych formularzy zgłoszeniowych do ubezpieczenia wyniosła 52 972 zł 
natomiast informacje o dochodach PIT-11 dla osób bezrobotnych wyniosła 7 814 zł.
Aktualnie  Urząd  pracy  realizuje  projekty  unijne  takie  jak;-  „Twoja  Decyzja  –  Nasza  Pomoc” 
wartość tego projektu to 3 682 417 zł, wykonany został w 2011 r. na kwotę 715 336 zł, - „My 
Kobiety Romskie damy radę Amen Rominiałe Koda kieraha” wartość projektu wyniosła 1 190 262 
zł wykonanie wyniosło 517 622 zł, - „PUP – Pośrednictwo, Umiejętność, Poradnictwo” wartość 
tego projektu wyniosła 468 423 zł wykonanie wyniosło 153 053 zł, - „Kierunek Na Pracę” wartość 
projektu 26 267 620 zł wykonanie w 2011 r. 4 484 795, - „Partnerstwo na Transgranicznym Rynku 
Pracy” wartość projektu 147 293 zł wykonanie w 2011 r. 53 228, - „Biznes z EFS II” wartość 
projektu 1 555 120 zł  początek realizacji  czerwiec 2012 r.,  -  „Twoja Kariera – Twój Wybór” - 
projekt  pilotażowy  Ministerstwa  Pracy  i  Polityki  Społecznej”  wartość  projektu  2  604  600  zł 
początek realizacji lipiec 2012 r. Łączna  wartość projektów unijnych realizowanych od 2008 roku 
to 37 milionów 814 tysięcy 815 zł, wykonanie w 2011 roku to 6 milionów 162 tysiące 593 zł.

W 2011 roku zostały wydane publikacje prezentującą sądeckie atrakcje turystyczne, w tym katalog,  
mapkę oraz  ulotki  w języku polskim i  angielskim również  wykonaliśmy materiały promocyjne 
powiatu,  torby papierowe,  ołówki,  smycze,  podstawki pod komórkę,  zeszyty oraz maskotki  dla 
dzieci. Wykonano też ścianki, rollupy i banery promocyjne. 
Powiat Nowosądecki brał udział w kilku imprezach targowych takich jak: - Targi Turystyczne na 
Styku Kultur 2011 w Łodzi , - Międzynarodowe Targi Turystyczne GLOB 2011 w Katowicach, - 
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Tragi  Sztuki  Ludowej  Cepaliada  w  Krakowie,  -  Wystawa  Rolnicza  Agroromocja  2011  
w Nawojowej, powiatowe stoiska odwiedziło łącznie 230 tysięcy osób koszt udziału w targach 66 
tysięcy zł.  W  2011 r.  powiat wsparł wydarzenia organizowane przez Organizacje Pozarządowe 
łączną kwotą 260 tys. 863 w formie konkursu grantowego. W ciągu 6 lat powiat udzielił około 638 
dotacji  dla  organizacji  pozarządowych  na  realizację  projektów  grantowych.  Przekazano 
organizacjom w ten sposób ponad 1, 74 miliona zł na realizację zadań w dziedzinach: turystyki ,  
kultury fizycznej i sportu, kultury i ochrony dziedzictwa narodowego, promocji zdrowia, edukacji 
ekologicznej.  Podjęto również działania stwarzające warunki rozwoju w 40 szkółkach ginących 
zawodów w tym:  31 szkółkach muzykowania ludowego,  szkółka  rzeźby,  szkółka malarstwa na 
szkle,   szkółka  haftu,  szkółka  bibułkarstwa,  szkółka  ceramiki,  szkółka  plastyki,  szkółka  tańca 
ludowego, szkółka ikonopisarstwa na ten cel powiat wydał w 2011 r. 103 tysiące 180 zł. 

W 2011 r. na zadania z zakresu kultury i ochrony dziedzictwa narodowego wydano 551 tysięcy 581 
zł w tym 55 tysięcy zł wydatkowano w formie dotacji na prace konserwatorskie i restauratorskie na  
zabytki z terenu Powiatu. Zostały one przekazane w formie dotacji dla jednej gminy Rytro oraz 
sześciu Parafii Rzymsko-Katolickich: Królowa Górna, Zbyszyce, Podegrodzie, Krużlowa Wyżna, 
Nawojowa, Mogilno i Marcinkowice. 
W rozdziale kultura fizyczna i sport wydatkowano środki w wysokości 135 tysięcy 263 zł. 
W  2011  r.  Powiat  dofinansował  104  imprezy  sportowe,  w  których  brało  udział  ok.  8  100 
uczestników.
W 2011 r. w powiatowych jednostkach edukacyjno-wychowawczych  przeprowadzono szereg robót 
remontowych. Wydatki na ten cel zamknęły się kwotą 1 milion 462 tysiące 106 zł. W 2011 roku 
w Starym Sączu oddano do użytku dwa boiska szkolne przy liceum Ogólnokształcącym koszt tej 
inwestycji  wyniósł  329  tysięcy  367  zł,  natomiast  koszt  boiska  przy  Zespole  Szkół  Drzewno-
Mechanicznych  wyniósł  323  tysiące  169  zł.  Do potrzeb  osób  niepełnosprawnych  dostosowano 
budynek Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Starym Sączu koszt 250 tysięcy zł. Powiat w 
porozumieniu z Gminą  Łącko wybudował halę sportową w Łącku. Została ona oddana do użytku
 8 lutego 2012 r. Wartość inwestycji 10 milionów 618 tysięcy 889 zł, w tym ze środków powiatu 
nowosądeckiego 3 miliony 136 tysięcy 878 zł.
W ramach projektu „Modernizacja Kształcenia  Zawodowego w Małopolsce” (2010-2013) łączna 
wartość projektu 5 milionów 961 tysięcy 980 zł.  Wydatkowano w 2011 r. 1 milion 225 tysięcy 
932,17 zł, w tym środki europejskie wyniosły 1 milion 042 tysiące 041, 94 zł, środki z budżetu 
państwa 27 tysięcy 582,94 zł, udział powiatu 156 tysięcy 307,29 zł.  
W  ramach  projektu  „Profesjonalista  na  rynku  gastronomicznym”  (2009-2011)  łączna  wartość 
projektu 1 milion 911 tysięcy 432 zł, wykonanie w 2011 r. 378 tysięcy 535,56 zł, środki europejskie 
321 tysięcy 755,21 zł, udział powiatu 56 tysięcy 780,35 zł.
W ramach projektu „Informatyk-zawód przyszłości” (2009-2011) łączna wartość projektu 1 milion 
551 tysięcy 981 zł,  wydatkowano w 2011 r.  149 tysięcy 590 zł,  w tym środki europejskie 127 
tysięcy 151,49 zł udział powiatu 22 tysiące 438,51 zł.
W ramach projektu  „ Możemy Więcej” (2009-2011) łączna wartość projektu 3 miliony 780 tysięcy 
140 zł, wydatkowano w 2011 roku 1 milion 529 tysięcy 178,8 zł, w tym środki europejskie 1 milion 
299 tysięcy 801,76 zł, środki z budżetu państwa 229 tysięcy 377,04 zł, udział powiatu 0 zł.
W ramach projektu  „Aktywna edukacja – szansą na rozwój szkolnictwa zawodowego” (2009-2011) 
łączna wartość projektu 2 miliony 483 tysiące 525 zł, wydatkowano w 2011 r. 448 tysiące 749,82 zł 
w tym ze środków europejskich 381 tysięcy 437,35 zł.
W ramach projektu „Edukacja twoją szansą” (2012-2011) łączna jego wartość to  1 milion 938 
tysięcy 760 zł,  wydatkowano w 2011 roku 101 tysięcy 955,53 zł, w tym ze środków europejskich 
86 tysięcy 662,15 zł, z budżetu państwa 15 tysięcy 293,38 zł, wydatki z budżetu powiatu 0 zł.      
Szwajcarsko - Polski Program Współpracy w ramach projektu „Lokalne inicjatywy na rzec rozwoju 
regionalnego powiatu gorlickiego i nowosądeckiego”, wykonanie w 2011 r. 629 tysięcy 227,66 zł, 
udział powiatu: 93 tysiące 934,15 zł, ze środków szwajcarskich 532 tysiące 293,51 zł.
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W  ramach  projektu  „Rozbudowa  i  wyposażenie  CKU  w  Marcinkowicach  i  Grybowie  jako 
wzmocnienie  oferty  południowo  małopolskiej  sieci  edukacji  zawodowej”  (2009-2011)  łączna 
wartość projektu: 3 miliony 406 tysięcy 829 zł,  wydatkowano w 2011 r.:  1 milion 208 tysięcy 
412,97 zł, w tym środki europejskie: 845 tysięcy 889,06 zł, z budżetu powiatu: 157 tysięcy 337,93 
zł. W sumie w ramach projektów zakupiono m.in.: 155 komputerów wraz z oprogramowaniem, 57 
tablic interaktywnych, koszt pomocy dydaktycznych zakupionych w 2011 r. w ramach projektów: 
960  tysięcy  42,37  zł,  liczba  szkół  biorących  udział  w  projektach  –  31  szkół,  liczba  uczniów 
biorących udział  w kursach specjalistycznych dających dodatkowe kalifikacje  zawodowe – 793 
osoby,  łączna liczba uczniów objętych działaniami  – 5 tysięcy 524 osoby,  liczba dodatkowych 
godzin  lekcyjnych  -  71  tysięcy  341  godzin  lekcji,  koszt  prowadzenia  dodatkowych  zajęć  –  
3 miliony 415 tysiące 411,98 zł. Razem wartość programów edukacyjnych: 8 milionów 425 tysięcy 
877,98 zł, wkład własny powiatu 146 tysięcy 531,44 zł. 
Pozostałe  nieinwestycyjne  programy  finansowane  ze  środków  Unii  Europejskiej:  Program 
Europejskiej  Współpracy Terytorialnej:  „Platforma medialna Popradzkie Wrota” -  wykonanie w 
2011 r.: 61 tysięcy 632,38 zł, udział powiatu: 3 tysiące 815,11 zł, ze środków UE: 51 tysięcy 727,99 
zł, z budżetu państwa: 6 tysięcy 089,28 zł.
Program Operacyjny Kapitał Ludzki: „Profesjonalny urzędnik – nowoczesna administracja powiatu 
nowosądeckiego” - wykonanie w 2011 r.: 318 tysięcy 354,24 zł, udział powiatu: 0zł.
Programy finansowane ze środków UE adresowane do bezrobotnych i zagrożonych bezrobociem: 
Program Operacyjny Kapitał Ludzki: - „Nowe kwalifikacje – lepsza praca”, wykonanie w 2011 r.:  
495 tysięcy 305,25 zł, w tym z budżetu powiatu 0 zł, - „Generacja 45 + atutem firmy – podnoszenie 
kwalifikacji zawodowych bezrobotnych powyżej 45 roku życia z terenów powiatu nowosądeckiego, 
gorlickiego i  limanowskiego” -  wykonanie w 2011 r.:  1 milion 960 tysięcy 689,52 zł,  w tym  
z budżetu powiatu: 0 zł, - „Aktywnie w przyszłość: - wykonanie w 2011 r.: 5 milionów 542 tysiące 
498, 89 zł, z budżetu powiatu 0 zł. Razem wartość realizacji programów w 2011 roku to 7 milionów 
998 tysięcy 493.66 zł w tym wkład własny powiatu: 0 zł. Łączne wydatki na programy finansowane 
z UE i z innych źródeł zagranicznych: wykonanie w 2011 r.: 15 milionów 556 tysięcy 049 zł w tym 
wkład własny: 1 milion 459 tysięcy 729,87 zł.

Na  inwestycje  drogowo–mostowe,  remonty  i  bieżące  utrzymanie  oraz  zarządzanie  drogami 
wydatkowano: 46 milionów 150 tysięcy 397 zł w tym środki pozyskane z zewnątrz: 26 milionów 
908 tysięcy 154 zł, co stanowi 58,3 % wydatków poniesionych w tym dziale. 
Wydatki na zadania drogowe w 2011 r. zamknęły się kwota 46 milionów 150 tysięcy 397 zł w tym 
środki pozyskane z zewnątrz 26 milionów 908 tysięcy 154 zł. Przebudowano i wyremontowano 11 
mostów, wyremontowano wybudowano i przebudowano 5 964 mb chodników, wyremontowano 8 
przepustów, zamontowano 5 080 mb barier energochłonnych w tym we własnym zakresie 2 736 
mb. 

Prace na drogach powiatowych w 2011 roku, - długość wyremontowanych i przebudowanych dróg 
to  30,2  km,  -  liczba  wyremontowanych  i  odbudowanych  mostów  to  11  szt.,  -  liczba 
wyremontowanych  i  przebudowanych  przepustów  to  8  szt.,  -  długość  wyremontowanych  
i wybudowanych chodników to 6,0 km, inne prace: 31 zadań w ramach usuwania skutków  powodzi 
w tym 1 inwestycyjne i 30 remontowych, - odbudowa mostu w ciągu drogi powiatowej  Muszyna 
-Zockie w miejscowości Muszyna długość 31,08 mb, szerokość 11,2 m, oddanie mostu do użytku 
zaplanowano do końca  listopada.  Zadanie  zrealizowano w ramach zniszczeń popowodziowych, 
całkowita wartość zadania: 2 miliony 961 tysięcy 840 zł, w tym z dotacji: 2 miliony 865 tysięcy 900 
zł.
- Remont drogi Powiatowej Tęgoborze-Chomranice w miejscowości Tęgoborze i Zawadka – nowa 
nawierzchnia bitumiczna na długości 2.100 mb, chodnik 90 mb. Zadanie zrealizowano w ramach 
zniszczeń popowodziowych całkowita  wartość zadania:  2 miliony 77 tysięcy 539,41 zł  w tym  
z dotacji 1 milion 914 tysięcy 573,79 zł.
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- Remont muru oporowego w ciągu drogi powiatowej Jazowsko-Obidza  w miejscowości Obidza – 
mur oporowy o długości  300 mb.  Zadanie zrealizowano w ramach zniszczeń popowodziowych 
całkowita wartość zadania: 771 tysięcy 990 zł w tym z dotacji 771 tysięcy 990 zł.
- Przebudowa drogi powiatowej Witowice-Roznów w miejscowości Witowice i Rożnów – nowa 
nawierzchnia bitumiczna na długości 4.800 mb., remont dwóch mostów całkowita wartość zadania: 
12 milionów 381 tysięcy 772 zł w tym z dotacji 8 milionów 868 tysięcy780 zł.    
 - Remont drogi powiatowej Muszyna-Leluchów w miejscowości Muszyna ul. Pilsudzkiego – nowa 
nawierzchnia bitumiczna na długości 1.800 mb., remont chodników na długości 724 mb. Zadanie 
zrealizowano w ramach zniszczeń powodziowych, całkowita wartość zadania: 1 milion 264 tysiące 
853 zł w tym z dotacji 628 tysięcy 308 zł.
-Remont  drogi  powiatowej  Wytrzyszczka-Tropie-Bartkowa Posadowa w miejscowości  Tropie  – 
nowa nawierzchnia bitumiczna na długości 3.184 mb. Zadanie zrealizowano w ramach zniszczeń 
popowodziowych całkowita wartość zadania: 1 milion 419 tysięcy 667 zł  w tym z dotacji: 1 milion 
380 tysięcy 911 zł.         
-  Remont  drogi  powiatowej  Nowy  Sącz-Florynka  w  miejscowości  Binczarowa  –  nowa 
nawierzchnia  bitumiczna  na  długości  2.000  mb.,  bariery  energochłonne  na  długości  340  mb., 
umocnienia  300  mb.  Zadanie  zrealizowano  w  ramach  zniszczeń  popowodziowych,  całkowita 
wartość zadania: 2 miliony 196 tysięcy 135 zł w tym z dotacji: 2 miliony 130 tysięcy zł. 
- Remont drogi powiatowej Nowy Sącz-Cieniawa w Miejscowości Mystków – nowa nawierzchnia 
bitumiczna  na  długości2.70.,  remont  chodnika   na  długości  422  mb.  Zadanie  zrealizowano  
w ramach zniszczeń popowodziowych całkowita wartość zadania: 1 milion 360 tysięcy 64 zł w tym 
z dotacji: 1 milion 251 tysięcy 309 zł.         
- Remont drogi powiatowej Maciejowa-Skladziste w miejscowości Skladziste – nowa nawierzchnia 
bitumiczna  na  długości  710  mb.,  remont  stożków  mostu,  kosze  siatkowo-kamienne.  Zadanie 
zrealizowano w ramach zniszczeń popowodziowych całkowita wartość zadania: 570 tysięcy 403 zł 
w tym z dotacji: 570 tysięcy 403 zł.       
-Remont mostu w ciągu drogi powiatowej Stadła-Długołęka-Przyszowa w miejscowości Długołęka 
Świerkla  –  umocnienie  stożków  mostu,  narzut  kamienny.  Zadania  zrealizowano  w  ramach 
zniszczeń popowodziowych całkowita wartość zadania: 194 tysiące 344 zł  w tym z dotacji: 194 
tysiące 344 zł.   
-  Budowa  chodnika  w  ciągu  drogi  powiatowej  Wytrzyszczka-Tropie-Bartkowa-Posadowa  
w miejscowości Rożnów na długości 0,26 km, całkowita wartość zadania: 185 tysięcy 640 zł,  
w tym pomoc finansowa Gminy Gródek nad Dunajcem: 89 tysięcy 183 zł.   
- Remont ulicy Węgierskiej w Starym Sączu – nowa nawierzchnia bitumiczna na długości 298 mb., 
przebudowa skrzyżowania i budowa chodnika na długości 110 mb., całkowita wartość zadania: 368 
tysięcy 229 zł, w tym pomoc finansowa Gminy Gródek nad Dunajcem 100 tysięcy zł.
-  Remont  drogi  powiatowej  Jazowsko-Obidza  w  miejscowości  Obidza  –  nowa  nawierzchnia 
bitumiczna na długości 1.780 mb., całkowita wartość zadania:741 tysięcy 835 zł.       
- Remont drogi powiatowej Piątkowa-Mystków w miejscowości Mystków – nowa nawierzchnia 
bitumiczna o długości 1.780 mb., całkowita wartość zadania: 382 tysiące 193 zł w tym z dotacji: 
382 tysiące 193 zł.     
- Remont drogi powiatowej Królowa Górna-Ptaszkowa-Grybów w miejscowości Ptaszkowa i ul. 
Bez nazwy w Grybowie – nowa nawierzchnia bitumiczna na długości 3.620mb., remont przepustu 
wykonanie umocnień całkowita wartość zadania: 2 miliony 387 tysięcy 735 zł wtym z dotacji:  
2 miliomy 387 tysięcy 735 zł.    
-  Remont drogi  powiatowej  Korzenna-Jasienna-Przydonica  w miejscowości  Przydonica  – nowa 
nawierzchnia bitumiczna na długości1.400 mb., remont przepustu, wykonanie umocnień, bariery 
energochłonne 200 mb., całkowita wartości zadania: 1 milion 488 tysięcy 573 zł w tym z dotacji: 
1 milion 300 tysięcy 232 zł.      
-  Remont  drogi  powiatowej  Podegrodzie-Mokra  Wieś  w  miejscowości  Mokra  Wieś  –  nowa 
nawierzchnia bitumiczna na długości 1.000 mb., całkowita wartość zadania: 451 tysięcy 540 zł  
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w tym z dotacji: 451 tysięcy 549 zł.      
- Remont przepustu w ciągu drogi powiatowej Gołkowice Górne-Łazy Brzyńskie w miejscowości 
Gaboń – długość 10 mb., budowa chodnika 14 mb., wykonanie umocnień, bariery energochłonne 
14 mb., całkowita wartość zadania: 155 tysięcy 499 zł w tym z dotacji: 135 tysięcy 565 zł.  
- Remont 2 przepustów w ciągu ul. Szczawnickiej w miejscowości Piwniczna – łączna długość 22 
mb., budowa chodników 36 mb., wykonanie umocnień, bariery energochłonne 60 mb., całkowita 
wartość zadania: 290 tysięcy 193 zł w tym z dotacji: 219 tysięcy 422 zł.  
- Remont przepustu pod drogą powiatowa Ropa-Gródek-Biała  Niżna w miejscowości Biała Niżna 
– długość 19 mb., budowa chodnika 27 mb., wykonanie umocnień, bariery energochłonne 78 mb.,  
całkowita wartość zadania: 488 tysięcy 255 zł w tym z dotacji:463 tysiące 065 zł.   
- Remont przepustu pod drogą powiatową Niecew-Podole Górowa w miejscowości Lipnica Wielka 
- długość 20 mb., budowa chodnika 22 mb., wykonanie umocnień, bariery energochłonne 44 mb., 
całkowita wartość zadania:468 tysięcy 308 zł w tym z dotacji: 448 tysięcy 108 zł.  
-  Remont drogi  powiatowej  Paszyn-Mogilno-Krużlowa – III  Etap w miejscowości  Posadowa – 
nowa  nawierzchnia  bitumiczna  na  długości  530  mb.,  wykonanie  umocnień,  całkowita  wartość 
zadania: 491 tysięcy 627 zł w tym z dotacji: 363 tysiące 434 zł.  
- Remont drogi powiatowej Nawojowa-Żeleźnikowa Wielka – Łazy Biegonickie w miejscowości 
Żeleźnikowa Mała – wykonanie umocnienia, całkowita wartość zadania: 198 tysięcy 614 zł w tym 
z dotacji: 198 tysięcy 614 zł. 
-  Remont  drogi  powiatowej  Berest-Mochnaczka  Wyżna  w  Miejscowości  Czyrna  –  nowa 
nawierzchnia bitumiczna na długości 950 mb., wykonanie umocnień, całkowita wartość zadania: 
605 tysięcy 693 zł w tym z dotacji: 458 tysięcy 931 zł.  
- Remont mostu w ciągu drogi powiatowej Trzetrzewina-Krasne Potockie-Męcina w miejscowości 
Krasne Potockie – wymiana pomostu,  wzmocnienie podpór,  zabezpieczenie brzegów, całkowita 
wartość zadania: 238 tysięcy 336 zł. 
- Remont mostu w ciągu drogi powiatowej Chełmiec-Naszacowice w miejscowości Świniarsko – 
wykonanie chodnika, wymiana poręczy mostowych, całkowita wartość zadania: 91 tysięcy 636 zł. 
-  Remont  mostu  w  ciągu  drogi  powiatowej  Muszyna-Złockie  w  miejscowości  Jastrzębik  – 
wzmocnienie podpór, zabezpieczenie brzegów, całkowita wartość zadania: 84 tysiące 888 zł w tym 
z dotacji: 84 tysiące 888 zł. 
-Remont  mostu  w  ciągu  drogi  powiatowej  Obidza-Brzyna  w  miejscowości  Brzyna  -  wymiana 
pomostu, wzmocnienie podpór, zabezpieczenie brzegów, całkowita wartość zadania: 171 tysięcy 
942 zł w tym z dotacji: 59 tysięcy 638 zł.   
-  Remont  mostu  wraz  z  dojazdami  w  ciągu  drogi  powiatowej  Barcice-Wola  Krogulecka  
w miejscowości  Barcice  –  wzmocnienie  podpór,  zabezpieczenie  brzegów,  utworzenie  pobocza, 
całkowita wartość zadania: 346 tysięcy 710 zł  w tym z dotacji: 303 tysiące 385 zł. 
- Budowa chodnika w ciągu drogi powiatowej Nowy Sącz-Florynka w miejscowości Kamionka 
Wielka na długości 0,9 km, całkowita wartość zadania: 500 tysięcy 749 zł w tym pomoc finansowa 
Gminy Kamionka Wielka: 249 tysięcy 354 zł. 
- Budowa chodników w ciągu drogi powiatowej Nowy Sącz-Florynka w miejscowości Binczarowa 
i  Stróże-Polna-Łużna  w  miejscowości  Stróże  na  łącznej  długości  1.25  km,  całkowita  wartość 
zadania: 954 tysiące 846 zł w tym pomoc finansowa Gminy Grybów: 474 tysiące 172 zł. 

Powiat w ciągu trzynastu lat funkcjonowania przeznaczył na inwestycje remonty i modernizacje 
dróg łącznie: 309 milionów 752 tysiące 473 zł,  w tym ze środków własnych 150 milionów 598 
tysięcy 289 zł, w tym okresie powiat wybudował: 45 mostów, w tym 11 mostów w 2011 roku.  
Powstały również sądeckie obwodnice: - budowa obwodnicy Starego Sącza – 56 milionów 620 
tysięcy zł, -budowa obwodnicy Podegrodzia – 58 milionów zł, - budowa obwodnicy zachodniej 
Starego Sącza – ok. 50 milionów zł, obwodnica zachodnia długość: 6,03 km. W październiku 2011 
roku została wydana decyzja środowiskowa, którą na przełomie kwietnia i maja 2012 r. uchyliło 
SKO.  
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Budowa  obwodnicy  Podegrodzia  kosztowała  –  58  milionów  zł  (  w  tym  10  milionów  wykup 
terenów). Powstało w ten sposób 6.5 kilometra trasy, cztery ronda i 3 mosty. Budowa obwodnicy 
północnej jest w fazie wstępnego przygotowania przewidywana długość odcinka to ok. 3,7 km,  
w tym na terenie gminy Chełmiec 1,62 km, a na terenie Nowego Sącza 2,07 km. 

 
Ad. 6.1 b
Skarbnik Powiatu Maria Jękot przedstawiła sprawozdanie finansowe Powiatu Nowosądeckiego 
za 2011 r.  
Materiał stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 6.1 c
Skarbnik Powiatu Maria Jękot przedstawiła opinię biegłego rewidenta z badania sprawozdania 
finansowego Powiatu.
Materiał stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 6.1 d
Wiceprzewodniczący  Rady  Powiatu  Krzysztof  Bodziony  odczytał  uchwałę SO.XII/423/47/12 
Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Krakowie z dnia 23 kwietnia 2012 roku 
w sprawie wydania opinii  o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2011 rok wraz z załączoną 
informacją o stanie mienia.

Ad. 6.1 e
Dyrektora  Wydziału  Geodezji  i  Budownictwa  Marian  Ryczek  przedstawił  informację  
o stanie mienia Powiatu Nowosądeckiego za 2011 rok.
Materiał stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 6.1 f
Przewodniczącego  Komisji  Rewizyjnej  Andrzej  Gancarz  przedstawił  stanowisko  -  opinię 
Komisji  Rewizyjnej  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  z  wykonania  budżetu  Powiatu 
Nowosądeckiego za 2011 rok wraz z wnioskiem w sprawie udzielenia  absolutorium Zarządowi 
Powiatu Nowosądeckiego za 2011 rok.
Materiał stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.6.1 g
Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Andrzej  Gancarz przedstawił  uchwałę  Nr 
SO.XII/424/40/12  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  
w Krakowie z dnia 11 czerwca 2012 r.  w sprawie opinii  o  wniosku Komisji  Rewizyjnej  Rady 
Powiatu Nowosądeckiego w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu Nowosądeckiego za 2011 
rok.
Materiał stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 6.2.
Radny Powiatu Nowosądeckiego Antoni Poręba  poinformował, iż została przedstawiona ocena 
pracy  przez Starostę Nowosądeckiego Jana Golonkę, służby merytoryczne tj. badanie finansowe 
przez  odpowiedniego  rewidenta,  opinię  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej,  informację  o  stanie 
mienia, stanowisko Komisji Rewizyjnej. Radny nadmienił, iż skoro wszystko jest wporządku, to 
dlaczego Radni  muszą  się  wypowiadać  na  tematy,  które  są  tak  wysoko oceniane  przez  służby 
merytoryczne. Pan Antoni Poręba wypowiedział się w imieniu Klubu Radnych PiS, których stan 
osobowy w roku 2011 wynosił 13 osób na stan dzisiejszy 12.  Radni nie zgadzają się w wielu  
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aspektach tych ocen, które były przedstawiane. Bardzo mocno wgłębili się w treść poszczególnych 
sprawozdań. Starosta przedstawił plan wykonania w 2011 roku. Niektóre sprawozdania mówią  
o porównaniu wykonania budżetu do 2010 roku. W tym przypadku Powiat Nowosądecki się cofa. 
W stosunku do 2010 roku wzrosły wynagrodzenia pracowników administracji ok 2 mln złotych. 
Inne świadczenia z budżetu wzrosły ok. 800 tys. złotych na rzecz tych pracowników. Przychody 
finansowe z działalności gospodarczej mniejsze ok. 8 mln złotych. Aktywa w 2010 roku 15242,  
a 2011 9650 mln.  Pasywa w 2010 roku 50123 mln,  a w 2011 58167 mln.  Należności Powiatu 
Nowosądeckiego ok. 5 mln, w tym Szpital w Krynicy-Zdroju ok. 4 mln 100 złotych. Zobowiązania-
kredyty ok. 58 mln. Część subwencji oświatowych jest ujęte ok. 3 mln ze stycznia. Jeśli chodzi  
o opinię i raport biegłego rewidenta, badanie bilansu trwało 5 miesięcy. Dziwi się, że przedmiotem 
badania  nie  były  sprawy  związane  z  ujawnieniem  zdarzeń  objętych  przez  organy  ścigania. 
Zastanawia  się  również,  dlaczego  Wicestarosta  Nowosądecki  podpisuje  jako  Członek  Zarządu 
pieczątką a nie pieczątką Wicestarosty. Skumulowany niedobór budżetu z lat ubiegłych wynosi ok. 
44 mln. Po uwzględnieniu niedoboru 7,7 mln oraz różnicy kursowej wynosi ok. 51 mln złotych. 
Zadłużenie  Powiatu  Nowosądeckiego  na  dzień  31  grudnia  2011  roku  z  tytułu  zaciągniętych 
zobowiązań przede wszystkim na sfinansowaniu deficytu budżetowego wynosi około 58 mln zł  
i jest wyższe ok. 3,65 % do roku poprzedniego. Pomimo wzrostu minimalnej wartości kredytów 
procentowy  poziom  zadłużenia  powiatu  na  31  grudnia  2011  roku  wynosi  38,2  wykonanych 
dochodów przy dopuszczalnym poziomie określonym w ustawie o finansach publicznych do 60 %.
Jeżeli chodzi o ocenę rachunku zysków i strat wyniki Powiatu uległy pogorszeniu ze względu na 
szybki wzrost kosztów do przychodów. Rozpatrując system kontroli wewnętrznej, badanie systemu 
nie  miało  wykrycia  wszystkich  ewentualnych  nieprawidłowości  systemu.  Radny  Powiatu 
Nowosądeckiego Antoni Poręba zaznaczył, iż nie chce upolityczniać swojego wystąpienia. Wyraził 
opinię,  po  to,  żeby na  szczeblu  samorządowym nie  ponosić  odpowiedzialności,  jeżeli  chodzi  
o realizację decyzji wyższego szczebla. Radny odniósł się również do kosztów obsługi prawniczej 
w  wysokości  260  tys.  złotych.  Zastanawia  się  czy  to  chodzi  o  to,  by  przedłużyć  proces  
z wykonawcą w Szpitalu w Krynicy-Zdroju czy inne sprawy, które wymagają takich wydatków na 
obsługę prawną. Wie,  że dyrektor Szpitala w Krynicy-Zdroju jest  bardzo mocno zaangażowany 
merytorycznie a jego praca jest wysoko oceniana przez koalicję. Radny Powiatu Nowosądeckiego 
Antoni Poręba odniósł się również do tematu obniżenia środków finansowych dla urzędu pracy. 
Trudno,  nie  czuć  odpowiedzialności  za  decyzję  rządzących,  które  są  popierane  przez  koalicję. 
Radny zanegował również reformę w oświacie, likwidację nauki religii. Ma zapytanie dotyczące co 
z  ulicą  Węgierską  bis,  obwodnicą  zachodnią.,  co  z  działaniami  ograniczającymi  bezrobocie, 
programem 50 +,  programem mieszkania na  swoim,  co z  pomocą dla  ośrodków turystyki,  co  
z  telewizją  TRWAM, co  z  lokalizacją  Starostwa  Powiatowego  w  Nowym Sączu.  Podniesienie 
wieku emerytalnego uderza w środowisko rolnicze. Radny Powiatu Nowosądeckiego Antoni Poręba 
zakwestionował również sprawę nadawania odznaczeń Zasłużony dla ziemi Sądeckiej. Zastanawia 
się dlaczego nie ma miejsca dla ludzi lat 80-tych. Radny Powiatu Nowosądeckiego  Antoni Poręba 
przypomniał,  iż  Klub  Radnych  PiS   otrzymał  poparcie  30  tys.  mieszkańców.  Nikt  nie  jest  
w Zarządzie ani w Prezydium Rady. Jako poważna opozycja w wielu przypadkach dochodziło do 
jednomyślnego  głosowania  nad  projektami  uchwał.  Na  zakończenie  rady  zwrócił  uwagę  na 
pozytywy we współpracy ze Starosta  Nowosądeckim, Zarządem Powiatu Nowosądeckiego oraz 
Radnymi  z  opozycji.  Poinformował,  iż  zauważył  wyraźną  poprawę  w  poważnym  traktowaniu 
opozycji. Zaznaczył przestrzeganie terminów dostarczania materiałów na komisje rady oraz sesje 
rady.  Protokoły  z  komisji  oraz  sesji  odzwierciedlają  dyskusję.  Materiały  są  przygotowywane  
w większości  bardzo  rzetelnie  i  zrozumiale.  Głosuje  się  wspólnie  nad  wnioskami  związanymi
 z programami naprawczymi. Wnioski z komisji rady są traktowane przez Zarząd bardzo poważnie, 
a  składane  interpelacje  w  wielu  przypadkach  są  realizowane.   Jest  kilka  interpelacji,  które  się 
powtarzają m.in. dotyczące trudnej przejezdności w Grybowie, interpelacje składane przez Radnego 
Powiatu Nowosądeckiego Franciszka Kantora.  Pan Antoni Poręba podziękował Przewodniczącemu 
Rady za to, że nigdy nie wyłączył mikrofonu ani nie odebrał głosu Radnemu podczas wystąpienia. 
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Biorąc wszystkie aspekty  pod uwagę za i przeciw 2011 rok Członkowie Klubu PiS wszczymają się 
od poparcia realizacji budżetu za 2011 rok oraz za udzielenie absolutorium Staroście i Zarządowi za 
2011 rok.

Radny Powiatu Nowosądeckiego Edward Ciągło poinformował, iż występuje w imieniu swoich 
wyborców oraz młodzieży.  Podziękował Pani Skarbnik za przygotowanie sprawozdania.  Zadaje 
sobie pytanie jaki wpływ na rozwój powiatu i gmin mają środki pozyskane z Unii Europejskiej
 i komu one służą. Środki pozyskane z Unii Europejskiej to ok. 41 ml złotych co stanowi 27% 
budżetu  powiatu.  Jeżeli  środki,  które  pozyskujemy inwestowane  są  w rozwój  infrastruktury to 
należy się z tego cieszyć. Następne lata nie będą tak owocne. Radny skoncentrował się na dziale 
801 – to są środki oświata  i  wychowanie.  Radny ma wątpliwości  czy środki wykorzystywane  
w oświacie służą młodzieży w naszej oświacie. Szkoły powiatowe w rankingach są na ostatnich 
miejscach. Projekt Aktywnie w przyszłość był realizowany w 21 gimnazjach. Ogólna liczba godzin 
zrealizowanych to 34 tys. 244. Na jedno gimnazjum przypada 1630 godzin. Jeżeli założy się, że 
gimnazjum liczy 4 oddziały to jest po 400 godzin . Podstawa programowa wynosi 30 godzin. Radny 
Powiatu Nowosądeckiego Edward Ciągło zastanawia się, czy młodzież jest zadowolona z tego co 
jej  dostarczamy,  radość  z  uczenia  się.  Czy  na  poziomie  gimnazjum  nie  mamy  do  czynienia  
z wyzyskiwaniem młodzieży do pracy.  40 godzin tygodniowo to zdecydowanie za dużo. Na terenie 
gmin realizowane są projekty przez lokalne grupy działania. Koordynatorzy projektów na terenie 
gmin mają od 200-3000 złotych miesięcznie. Tam, gdzie realizowane są duże projekty koordynator 
w szkole zarabia nawet do 10 tys. złotych miesięcznie. Radny twierdzi, że młodzież nie ma czasu 
na  samodzielną  naukę.  Radny  przypuszcza,  że  często  dyrektorzy  szkół  są  zaangażowani  
w realizację  tych  projektów, za  które mają  dodatkowe finanse,  a  nie  dbanie o rozwój oświaty. 
Radny całe życie był przeciwny korepetycjom. Na podstawie programowej uczeń musi uzyskać 
odpowiedni  poziom.  Dla  wybranych  organizuje  się  zajęcia  dodatkowe.  Na  zakończenie  Radny 
Powiatu Nowosądeckiego Edward Ciągło zaapelował, by wchodząc w projekt robić to rozsądnie.

Radny  Powiatu  Nowosądeckiego  Stanisław  Mrzygłód  zabrał  głos  jako  dyrektor  gimnazjum. 
Stwierdził, że być może Radny Powiatu Nowosądeckiego Edward Ciągło ma rację. Pan Stanisław 
Mrzygłód odniósł się tylko do projektu, który był realizowany w jego szkole. Nadmienił, iż może 
niepotrzebnie  otrzymali  tablice  interaktywną,  8  laptopów,  wyposażenie  pracowni  do  języków 
obcych. Być może młodzież została pokrzywdzona, kiedy dostała plecaki oraz przybory szkolne. 
Radny pamięta jak w poprzednim systemie sam angażował się w prace społeczne np. przy budowie 
szkoły  w  Świniarsku.  Wówczas  było  to  również  krytykowane.  Na  zakończenie  Pan  Stanisław 
Mrzygłód zaprosił Pana Edwarda Ciągło na Radę do szkoły, gdzie będzie mógł skonfrontować  
z rodzicami dzieci wszelkie[ wątpliwości. Osobiście w tym projekcie nie brał udziału.

Radna Powiatu Nowosądeckiego Agata Król-Mirek nadmieniła,  iż  uczestniczyła  w projekcie 
Aktywnie w przyszłość. Zajęcia nie odbywały się na terenie szkoły i nie były prowadzone przez 
nauczycieli. Były to bardzo wartościowe zajęcia. Głównie chodziło o przystosowanie młodzieży do 
wyboru  zawodu.  Pani  Agata  Król-Mirek  poinformowała,  iż  sama  jako  dyrektor  będzie  z  tego 
korzystała.

Radny  Powiatu  Nowosądeckiego  Edward  Ciągło  odpowiedział,  iż  nie  ma  nic  przeciwko 
zajęciom lecz przeciwko ich nadmiarowi, które zbytnio obciążają młodzież.

Wiceprzewodniczący  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  Jan  Dziedzina  uważa,  że  nie  należy 
przekładać środków, które zostały wydatkowane na doposażenie szkół na nabór do placówek. Nie 
da się przeskoczyć niektórych rzeczy jak np. niż demograficzny. Szkół powiatowych nie byłoby 
stać na takie doposażenie, gdyby nie środki unijne. Można rozważać, że każde pieniądze wydane 
w oświatę są stracone bądź zyskane.
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Starosta  Nowosądecki  Jan Golonka  w odpowiedzi,  poinformował,  iż  jeśli  chodzi  o  pieczątki 
Zarządu  interpretacja  prawna  jest  taka,  że  tam gdzie  są  decyzje  Zarządu  jest  Przewodniczący 
Zarządu i Członkowie Zarządu. Obsługa prawna była wybrana w drodze przetargu. Osoby w tej 
komórce zapewniają obsługę prawną wszystkich jednostek organizacyjnych podległych Powiatowi 
Nowosądeckiemu z wyłączeniem Szpitala w Krynicy-Zdroju. To co się dzieje w oświacie nie zależy 
od  nas.  Rada  tylko  realizuje  ustawy.  Nie  ma  informacji  oficjalnej  ani  operacyjnej  o  organach 
ścigania.  Szpital  w  Krynicy-Zdroju  ma  własną  obsługę  prawną.  Jest  jednostką  samodzielną. 
Starosta Nowosądecki zwrócił uwagę, iż można budżet powiatu podsumować z punktu widzenia 
księgowego. Odnosząc się do oświaty, nawet gdyby nie liczyć wartości dodanej wśród  uczniów to 
z  1  miliona uzyskujemy 6 mln.  na pomoce dydaktyczne.  To należy traktować jako inwestycje.  
Pozostałych rzeczy nie da się zmierzyć. Środki unijne realizowane są według konkretnego projektu. 
Piszac wniosek należy wskazać kto będzie  pracował,ile  osób,  wynagrodzenia itp.  Jeśli  chodzi  
o  fundusz  pracy  nie  widzi  przełożenia  w  ilości  środków  a  wzroście  bezrobocia.  W powiecie 
Nowosądeckim jest  wydawane 50 milionów złotych  dla  bezrobotnych.  Trzeba  zastosować inne 
mechanizmy, by zmniejszyć bezrobocie. Jeżeli chodzi o Węgierską bis władze powiatu nie miały
 z  tym nic  wspólnego.  Starosta  Nowosądecki  Jan  Golonka  odniósł  się  również  do  nadawania 
odznaczeń Zasłużony dla Ziemi Sądeckiej. Twierdzi, że w poprzednich latach medal ten otrzymało 
wiele osób, którzy stanowią trzon solidarności sądeckiej. Co do lokalizacji, to budynek Starostwa 
Powiatowego  w  Nowym  Sączu,  był  wybudowany  przed  wojną  docelowo  dla  starostwa.  
Na przestrzeni lat wiele się zmieniło m.in. powstał problem z parkingami.

Radny  Powiatu  Nowosądeckiego  Zbigniew  Miłkowski  w  swoim  wystąpieniu  pochwalił 
dyrektorów,  którzy  biorą  udział  w  tych  projektach.  Jako  Przewodniczący  Rady  Rodziców  
w Zespole Szkół w Siedlcach, nie zauważył negatywnych oddźwięków ze strony rodziców, których 
dzieci uczestniczą w zajęciach projektowych.

Ad. 6.3.
Podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania 
finansowego  Powiatu  Nowosądeckiego  oraz  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Powiatu 
Nowosądeckiego za 2011 rok.

Zgodnie z ustawą o finansach publicznych art. 270 ust. 4 organ stanowiący jednostki samorządu 
terytorialnego rozpatruje i zatwierdza sprawozdanie finansowe jednostki samorządu terytorialnego 
wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu. 

Wiceprzewodniczący  Komisji  Budżetowej  RPN  Włodzimierz  Oleksy  przedstawił  opinię 
Komisji do projektu uchwały. Opinia Komisji jest pozytywna. 

Przewodniczący  Komisji  Mienia  i  Infrastruktury  Stanisław  Śmierciak  przedstawił  opinię 
Komisji w części dotyczącej sprawozdania z mienia. 

Przewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Wiesław Basta poddał projekt uchwały pod 
głosowanie. 
Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 26
W wyniku głosowania otrzymano:
16  głosów – za
0 głosów – przeciw
10 głosów – wstrzymujących się
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Przewodniczący Rady Powiatu Wiesław Basta stwierdził, że w wyniku głosowania: 

Uchwała Nr 195/XVII/12 Rady Powiatu Nowosądeckiego z dnia 22 czerwca 2012 r. w sprawie 
zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  Powiatu  Nowosądeckiego  oraz  sprawozdania  
z wykonania budżetu Powiatu Nowosądeckiego za 2011 rok została podjęta. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 6.4.
Podjęcie uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie udzielania Zarządowi Powiatu 
Nowosądeckiego absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2011 rok.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Andrzej Gancarz przedstawił projekt uchwały. 

Projekt uchwały przedkłada Komisja Rewizyjna Rady Powiatu Nowosądeckiego.  Przepisy art. 12 
pkt 4 i 6 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym (Dz. U. z 2001 r. Nr 142, poz. 
1592, z późn. zm.) stanowią odpowiednio m.in., że do wyłącznej właściwości rady powiatu należy: 
1.Rozpatrywanie  sprawozdań  z  działalności  zarządu,  w  tym  z  działalności  finansowej; 
2.Rozpatrywanie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  oraz  podejmowanie  uchwały  w  sprawie 
udzielenia lub nieudzielania absolutorium dla zarządu z tego tytułu. Natomiast zgodnie z art. 16 ust. 
3 i art. 30 ust. 1a powołanej ustawy: 1.Komisja rewizyjna opiniuje wykonanie budżetu powiatu  
i  występuje z wnioskiem do rady powiatu w sprawie udzielenia lub nieudzielania absolutorium 
zarządowi, przy czym wniosek w sprawie absolutorium podlega zaopiniowaniu przez Regionalną 
Izbę  Obrachunkową;  2.Uchwałę  w sprawie  absolutorium rada  powiatu  podejmuje  bezwzględną 
większością głosów ustawowego składu rady. Ponadto w myśl art. 271 ust. 1 pkt 1, 2 , 3,4, 5 i 6 
ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (Dz. U. z 2009 r. Nr 157, poz. 1240, z 
późn.  zm.),  nie  później  niż  dnia  30  czerwca  roku  następnego  po  roku  budżetowym,  organ 
stanowiący jednostki  samorządu terytorialnego podejmuje uchwałę  w sprawie  absolutorium dla 
zarządu  po  zapoznaniu  się  z:  1.Sprawozdaniem  z  wykonania  budżetu  jednostki  samorządu 
terytorialnego;  2.sprawozdaniem finansowym; 3.Opinią  z  badania sprawozdania finansowego,  o 
którym mowa w art. 268; 4.Opinią regionalnej izby obrachunkowej, o której mowa w art. 270 ust. 
2;  5.Informacją  o  stanie  mienia  jednostki  samorządu  terytorialnego;  6.Stanowiskiem  komisji 
rewizyjnej.  W  związku  z  powyższym  zachodzi  potrzeba  podjęcia  przez  Radę  Powiatu 
Nowosądeckiego uchwały w tej sprawie.
Przewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Wiesław Basta poddał projekt uchwały pod 
głosowanie. 
Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 26
W wyniku głosowania otrzymano:
16 głosów – za
0 głosów – przeciw
10 głosów – wstrzymujących się

Przewodniczący Rady Powiatu Wiesław Basta stwierdził, że w wyniku głosowania: 
Uchwała  Nr 196/XVII/2012  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  z  dnia  22  czerwca  2012  r.  w 
sprawie  udzielania  Zarządowi  Powiatu  Nowosądeckiego  absolutorium z  tytułu  wykonania 
budżetu za 2011 rok, została podjęta. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.
Przewodniczący Rady Powiatu Wiesław Basta ogłosił 30 minutową przerwę w obradach. 

Wznowienie obrad XVII Sesji Rady Powiatu Nowosądeckiego. 
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Ad. 7.
Przewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Wiesław Basta zgodnie z §21 Statutu Powiatu 
Nowosądeckiego  wyznaczył  na  prowadzenie  obrad  Wiceprzewodniczącego  Rady  Powiatu 
Nowosądeckiego Jana Dziedzinę.  Wiceprzewodniczący  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego Jan 
Dziedzina będzie prowadził obrady XVII Sesji RPN poczynając od pkt. 7 do pkt. 22 porządku 
obrad. 

Podjęcie uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie przystąpienia i realizacji przez 
Powiat Nowosądecki projektu pt. „Termomodernizacja obiektów biurowo-administracyjnych 
Powiatu Nowosądeckiego”.

Monika  Bochenek  Dyrektor  Powiatowego  Centrum  Funduszy  Europejskich  przedstawiła 
projekt uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie przystąpienia i realizacji przez Powiat 
Nowosądecki  projektu  pt.  „Termomodernizacja  obiektów  biurowo-administracyjnych  Powiatu 
Nowosądeckiego”.  Przedmiotem projektu, który ma zostać zrealizowany przy współfinansowaniu 
ze środków Unii Europejskiej w ramach Małopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego jest 
termomodernizacja  3  budynków  administracyjnych  Powiatu  Nowosądeckiego  tj.  budynek 
Starostwa Powiatowego w Nowym Saczu przy ul. Jagiellońskiej 33 oraz przy Ul. Strzeleckiej 1, 
budynek Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie przy ul. Kilińskiego 72 a. Szczegółowy zakres 
inwestycji obejmuje:montaż instalacji solarnej, regulacja c.o., refundacja kosztów poniesionych na 
wymianę  pieca  z  tradycyjnego  na  kondensacyjny  w  budynku  Starostwa  Powiatowego  oraz 
docieplenie ścian.

Przewodniczący  Komisji  Mienia  i  Infrastruktury  Pan  Stanisław  Śmierciak  przedstawił  opinię 
Komisji do projektu uchwały.
Opinia Komisji jest pozytywna.

Wiceprzewodniczący Komisji Budżetowej Pan Włodzimierz Oleksy  przedstawił opinię Komisji do 
projektu uchwały.
Opinia Komisji jest pozytywna.

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Jan Dziedzina poddał projekt uchwały 
pod głosowanie.
Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 19
W wyniku głosowania otrzymano:
19 głosów – za,
0 głosów – przeciw,
0 głos – wstrzymujący się.

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Jan Dziedzina  stwierdził,  że w wyniku 
głosowania:
Uchwała  Nr  197/XVII/2012  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  z  dnia  22  czerwca  2012  r.  
w sprawie przystąpienia i realizacji przez Powiat Nowosądecki projektu pt. „Termomodernizacja 
obiektów biurowo-administracyjnych Powiatu Nowosądeckiego”, została podjęta. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.
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Ad. 8.
Podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie  zmian  w  budżecie  Powiatu 
Nowosądeckiego na 2012 r.

Skarbnik Powiatu Nowosądeckiego Maria Jękot przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian 
w budżecie  Powiatu Nowosądeckiego na 2012 r.  Dokonuje się  zwiększenia dochodów i  wydatków 
budżetu Powiatu Nowosądeckiego na 2012 rok  o kwotę 2.283.834 zł, w tym:

1. Wprowadza się do budżetu Powiatu dwa nowe projekty;
- „Biznes z EFS II” w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki z kwotą dochodów i 
wydatków bieżących w wysokości 845.154 zł,
− „Termomodernizacja obiektów biurowo-administracyjnych Powiatu Nowosądeckiego” 

w ramach Małopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego przy kwocie 
pozyskanych dochodów 558.920 zł

2. Wprowadza się do budżetu niewykorzystane wydatki ujęte w wykazie niewygasających 
do końca 2011 r. w wysokości 337.323 zł

3. Zwiększa się dochody o 144.450 zł i wydatki o 214.450 zł 
4. Zwiększa się dochody w dziale Oświata i wychowanie – o kwotę 488.487 zł, w tym;
− dochody z zaległej transzy w wysokości 409.315 zł
− dochody własne szkół o 47.310 zł
− w związku z przyznaniem płatności bezpośrednich do gruntów rolnych oraz z tytułu 

wspierania gospodarowania na obszarach górskich w kwocie 31.862 zł 

5. Ponadto dokonuje się zmian dochodów bieżących

6. Jednocześnie zwiększa się wydatki o kwotę 357.172 zł, w tym w działach;

− Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej o kwotę 260.500 zł,
                  Oświata i wychowanie o kwotę 92.972 zł

Zmiany w załącznikach do projektu uchwały polegają na:
• w załączniku Nr 1 „Zmiany dochodów budżetu Powiatu Nowosądeckiego na 2012 rok” - na 

dopisaniu działu 750- Administracja publiczna, rozdziału 75020- Starostwa powiatowe – z kwotą 
dochodów ogółem 558.920 zł, z tego dochody bieżące 26.404 zł i dochody majątkowe 532.516 zł 
–  z  tytułu  pozyskanego dofinansowania  z  MRPO.  Powoduje  to  zwiększenie  ogólnej  kwoty 
dochodów( w podziale na bieżące i majątkowe) do wysokości jak w § 1 treści uchwały.

• W załączniku Nr 2 „Zmiany wydatków budżetu Powiatu Nowosądeckiego na 2012 rok”- na 
dopisaniu działu 750 – Administracja publiczna, rozdziału 75020 – Starostwa powiatowe – z 
kwotą zwiększenia wydatków ogółem o 674.690 zł, z tego wydatków bieżących o 46.370 zł 
„Termodernizacja obiektów biurowo-administracyjnych  Powiatu Nowosądeckiego. Jednocześnie 
w celu zabezpieczenia niezbędnego udziału Powiatu w realizacji tego projektu, zmniejsza się 
wydatki bieżące Starostwa o 115.770 zł. Powyższe zmiany powodują zwiększenie ogólnej kwoty 
wydatków. Zmiany dokonane w autopoprawce, powodują stosowne zmiany w uzasadnieniu do 
przedmiotowego projektu uchwały Rady Powiatu.

Wiceprzewodniczący  Komisji  Budżetowej  RPN  Włodzimierz  Oleksy  przedstawił  opinię 
Komisji do projektu uchwały. 
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Opinia Komisji jest pozytywna. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Jan Dziedzina poddał projekt uchwały 
pod głosowanie.
Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 22
W wyniku głosowania otrzymano:
21 głosy – za,
0 głosów – przeciw,
1 głos – wstrzymujący się.

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Jan Dziedzina  stwierdził,  że w wyniku 
głosowania:
Uchwała  Nr  198/XVII/2012  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  z  dnia  22  czerwca  2012  r.  
w sprawie zmian w budżecie Powiatu Nowosądeckiego na 2012 r., została podjęta. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 9.
Podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie  zmian  w  wieloletniej  prognozie 
finansowej Powiatu Nowosądeckiego.

Skarbnik Powiatu Nowosądeckiego Maria Jękot przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian 
w wieloletniej prognozie finansowej Powiatu Nowosądeckiego. Wprowadzenie do budżetu Powiatu na 
2012 rok, nowego projektu wieloletniego pn. „Biznes z EFS II” realizowanego w ramach Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki – wymaga podjęcia niniejszej uchwały.
Projekt ten o łącznej wartości 1.899.081 zł będzie realizowany w okresie od czerwca 2012 r. do grudnia 
2014 roku. Celem projektu jest aktywizacja zawodowa 60 osób bezrobotnych zamieszkujących teren 
Powiatu  Nowosądeckiego,  zamierzających  rozpocząć  działalność  gospodarczą.  Projekt  nie  wymaga 
wkładu własnego Powiatu.

Wiceprzewodniczący  Komisji  Budżetowej  RPN  Włodzimierz  Oleksy  przedstawił  opinię 
Komisji do projektu uchwały. 
Opinia Komisji jest pozytywna. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Jan Dziedzina poddał projekt uchwały 
pod głosowanie.
Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 24
W wyniku głosowania otrzymano:
22 głosy – za,
0 głosów – przeciw,
2 głosy – wstrzymujące się.

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Jan Dziedzina  stwierdził,  że w wyniku 
głosowania:
Uchwała  Nr  199/XVII/2012  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  z  dnia  22  czerwca  2012  r.  
w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Powiatu Nowosądeckiego, została podjęta. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 10.
Podjęcie uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie zmiany Uchwały Nr 104/VIII/2011 
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Rady Powiatu Nowosądeckiego z dnia 17 czerwca 2011 r.,  w sprawie likwidacji  Fundacji  pn. 
Fundacja Karpacka „Zielone Technologie”.

Jan Golonka Starosta  Nowosądecki  przedstawił  projekt  uchwały w sprawie  zmiany Uchwały Nr 
104/VIII/2011 Rady Powiatu Nowosądeckiego z dnia 17 czerwca 2011 r., w sprawie likwidacji Fundacji 
pn. Fundacja Karpacka „Zielone Technologie”. Likwidator Fundacji Sylwester Woźniczka zwrócił się z 
prośbą o przedłużenie terminu zakończenia czynności likwidacyjnych Fundacji. Swoją prośbę uzasadnił 
koniecznością  dopełnienia  wszystkich  czynności  formalno-prawnych  m.in.  dokończenie  procesu 
archiwizacji dokumentów Fundacji.  Sejmik Województwa Małopolskiego  w dniu 26 marca 2012 r. 
podjął  analogiczną  uchwałę,  przedłużając  termin  zakończenia  czynności  likwidacyjnych  do dnia  30 
września  2012  r.  Mając  na  uwadze  powyższe,  podjęcie  podmiotowej  uchwały  należy  uznać  za 
uzasadnione. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Jan Dziedzina poddał projekt uchwały 
pod głosowanie.
Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 25
W wyniku głosowania otrzymano:
24 głosy – za,
0 głosów – przeciw,
1 głos – wstrzymujący się.

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Jan Dziedzina  stwierdził,  że w wyniku 
głosowania:
Uchwała  Nr  200/XVII/2012  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  z  dnia  22  czerwca  2012  r.  
w sprawie zmiany Uchwały Nr 104/VIII/2011 Rady Powiatu Nowosądeckiego z dnia 17 czerwca 
2011 r.,  w sprawie  likwidacji  Fundacji  pn.  Fundacja Karpacka „Zielone Technologie”,  została 
podjęta. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 11.
Podjęcie uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie zmiany uchwały Nr 380/XL/2006 Rady 
Powiatu Nowosądeckiego z dnia 18 maja 2006 r., w sprawie utworzenia Zespołu Ekonomicznej 
Obsługi Szkół i Placówek Oświatowych w Starym Sączu.

Z-ca Dyrektora Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Maria Jabłońska przedstawiła projekt uchwały 
Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr  380/XL/2006  Rady  Powiatu 
Nowosądeckiego z dnia 18 maja 2006 r., w sprawie utworzenia Zespołu Ekonomicznej Obsługi Szkół 
i Placówek Oświatowych w Starym Sączu.
W związku z Uchwałą Nr 163/XIV/12 Rady Powiatu Nowosądeckiego z dnia 30 marca 2012r. w sprawie
utworzenia Powiatowej Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Nowym Sączu wprowadza się zmianę 
do Uchwały Nr 380/XL/2006 Rady Powiatu Nowosądeckiego z dnia 18 maja 2006r. celem objęcia nowej 
jednostki  organizacyjnej  obsługą  finansową  przez  Zespół  Ekonomicznej  Obsługi  Szkół  i  Placówek 
Oświatowych w Starym Sączu.

Przewodniczący Komisji Edukacji Pan Stanisław Mrzygłód przedstawił opinię Komisji do projektu 
uchwały.
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Opinia Komisji jest pozytywna.

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Jan Dziedzina poddał projekt uchwały 
pod głosowanie.
Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 25
W wyniku głosowania otrzymano:
25 głosy – za,
0 głosów – przeciw,
0 głos – wstrzymujący się.

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Jan Dziedzina  stwierdził,  że w wyniku 
głosowania:
Uchwała  Nr  201/XVII/2012  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  z  dnia  22  czerwca  2012  r.  
w sprawie zmiany uchwały Nr 380/XL/2006 Rady Powiatu Nowosądeckiego z dnia 18 maja 2006 r., 
w sprawie utworzenia Zespołu Ekonomicznej Obsługi Szkół i Placówek Oświatowych w Starym 
Sączu, została podjęta. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.
Ad. 12.
Podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie  utworzenia  Liceum 
Ogólnokształcącego  dla  Dorosłych  i  włączenia  do  Centrum  Kształcenia  Praktycznego  
i Ustawicznego w Nawojowej.

Z-ca Dyrektora Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Maria Jabłońska przedstawiła projekt uchwały 
Rady Powiatu  Nowosądeckiego  w sprawie utworzenia  Liceum Ogólnokształcącego  dla  Dorosłych  
i włączenia do Centrum Kształcenia Praktycznego i Ustawicznego w Nawojowej.
Dyrektor Centrum Kształcenia Praktycznego i Ustawicznego w Nawojowej złożył wniosek o utworzenie
szkoły ponadgimnazjalnej dla absolwentów zasadniczych szkół zawodowych kształcących w różnych 
zawodach,prowadzonej  w systemie  stacjonarnym i  zaocznym.  Kształcenie  ustawiczne  dla  dorosłych
 w różnych formach winno być w szczególności związane z placówkami kształcenia ustawicznego.  
Z dniem 01 września 2012r.,zgodnie z art.9 ustawy z dnia 19 sierpnia 2011r. o zmianie ustawy o systemie 
oświaty oraz niektórych innych ustaw /Dz. U. nr 205, poz. 1206/ Licea Ogólnokształcące dla Dorosłych są 
szkołami o trzyletnim cyklu kształcenia, a kandydatami mogą być zarówno absolwenci zasadniczych 
szkół zawodowych jak i w niektórych przypadkach absolwenci gimnazjów.

Przewodniczący Komisji Edukacji Pan Stanisław Mrzygłód przedstawił opinię Komisji do projektu 
uchwały.
Opinia Komisji jest pozytywna.
Przewodniczący Komisji Statutowej Pan Zygmunt Paruch przedstawił opinię Komisji do projektu 
uchwały.
Opinia Komisji jest pozytywna.

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Jan Dziedzina poddał projekt uchwały 
pod głosowanie.
Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 25
W wyniku głosowania otrzymano:
24 głosy – za,
0 głosów – przeciw,
1 głos – wstrzymujący się.

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Jan Dziedzina  stwierdził,  że w wyniku 
głosowania:
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Uchwała  Nr  202/XVII/2012  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  z  dnia  22  czerwca  2012  r.  
w  sprawie  utworzenia  Liceum  Ogólnokształcącego  dla  Dorosłych  i  włączenia  do  Centrum 
Kształcenia Praktycznego i Ustawicznego w Nawojowej, została podjęta. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 13.
Podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie  przekształcenia  Uzupełniającego 
Liceum Ogólnokształcącego w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych im. Jana Pawła II w Krynicy-
Zdroju w Liceum Ogólnokształcące dla Dorosłych.

Z-ca  Dyrektora  Wydziału  Edukacji,  Kultury  i  Sportu  Maria  Jabłońska   przedstawiła  projekt 
uchwały  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie  przekształcenia  Uzupełniającego  Liceum 
Ogólnokształcącego  w Zespole  Szkół  Ponadgimnazjalnych  im.  Jana  Pawła  II  w Krynicy-Zdroju  w 
Liceum Ogólnokształcące dla Dorosłych.
Zgodnie z art. 8 ust. 1 ustawy z dnia 19 sierpnia 2011 r. o zmianie ustawy o systemie oświaty oraz 
niektórych innych ustaw (Dz.U. nr 205, poz. 1206) organy prowadzące do dnia 31 sierpnia 2015 roku 
mają  obowiązek  przekształcić  dotychczasowe uzupełniające  licea  ogólnokształcące  dla  dorosłych  w 
trzyletnie  licea ogólnokształcące dla  dorosłych. Zgodnie z art.  9 cytowanej  wyżej  ustawy naukę na 
dotychczasowych  zasadach  będą  kontynuować  słuchacze  klasy  drugiej  uzupełniającego  liceum 
ogólnokształcącego.  Kandydatami do nowego typu szkoły mogą być  absolwenci  zasadniczej  szkoły 
zawodowej /od roku szkolnego 2015/16 absolwenci tych szkół będą przyjmowani do klasy drugiej/ oraz 
w niektórych przypadkach absolwenci gimnazjów.

Przewodniczący Komisji Edukacji Pan Stanisław Mrzygłód przedstawił opinię Komisji do projektu 
uchwały.
Opinia Komisji jest pozytywna.

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Jan Dziedzina poddał projekt uchwały 
pod głosowanie.
Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 25
W wyniku głosowania otrzymano:
25 głosy – za,
0 głosów – przeciw,
0 głos – wstrzymujący się.

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Jan Dziedzina  stwierdził,  że w wyniku 
głosowania:
Uchwała  Nr  203/XVII/2012  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  z  dnia  22  czerwca  2012  r.  
w  sprawie  przekształcenia  Uzupełniającego  Liceum  Ogólnokształcącego  w  Zespole  Szkół 
Ponadgimnazjalnych  im.  Jana  Pawła  II  w  Krynicy-Zdroju  w  Liceum  Ogólnokształcące  dla 
Dorosłych, została podjęta. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 14.
Podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie  przekształcenia  Uzupełniającego 
Liceum Ogólnokształcącego w Zespole Szkół Zawodowych im. Stanisława Staszica w Grybowie  
w Liceum Ogólnokształcące dla Dorosłych.

Z-ca  Dyrektora  Wydziału  Edukacji,  Kultury  i  Sportu  Maria  Jabłońska   przedstawiła  projekt 
uchwały  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie  przekształcenia  Uzupełniającego  Liceum 
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Ogólnokształcącego w Zespole Szkół Zawodowych im. Stanisława Staszica w Grybowie w Liceum 
Ogólnokształcące dla Dorosłych.
Zgodnie z art. 8 ust. 1 ustawy z dnia 19 sierpnia 2011 r. o zmianie ustawy o systemie oświaty oraz 
niektórych innych ustaw (Dz.U. nr 205, poz. 1206) organy prowadzące do dnia 31 sierpnia 2015 roku 
mają  obowiązek  przekształcić  dotychczasowe  uzupełniające  licea  ogólnokształcące  dla  dorosłych  
w trzyletnie licea ogólnokształcące dla dorosłych. Zgodnie z art. 9 cytowanej wyżej ustawy naukę na 
dotychczasowych  zasadach  będą  kontynuować  słuchacze  klasy  drugiej  uzupełniającego  liceum 
ogólnokształcącego.  Kandydatami do nowego typu szkoły mogą być  absolwenci  zasadniczej  szkoły 
zawodowej /od roku szkolnego 2015/16 absolwenci tych szkół będą przyjmowani do klasy drugiej/ oraz 
w niektórych przypadkach absolwenci gimnazjów.

Radny Powiatu Nowosądeckiego Zenon Szewczyk zapytał czy tworzenie i przekształcanie tych szkół 
jest poprzedzone monitoringiem czy one będą mieć nadzór. Zastanawia się czy na razie jest to intencja 
i nadzieja, że będzie nabór.

Z-ca Dyrektora Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Maria Jabłońska odpowiedziała, iż jeśli chodzi 
o szkoły dla dorosłych to monitorowanie tego typu kształcenia jest dosyć trudne. Można analizować jaki 
procent dotychczasowych absolwentów zasadniczych szkół zawodowych wyrażało wolę kontynuowania 
nauki w tych szkołach. W ostatnich latach zainteresowanie szkołami dla dorosłych zmniejszyło się. Nie 
ma 100 % pewności czy każdego roku zrobi się pełny nabór.

Przewodniczący Komisji Edukacji Pan Stanisław Mrzygłód przedstawił opinię Komisji do projektu 
uchwały.
Opinia Komisji jest pozytywna.

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Jan Dziedzina poddał projekt uchwały 
pod głosowanie.
Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 25
W wyniku głosowania otrzymano:
25 głosy – za,
0 głosów – przeciw,
0 głos – wstrzymujący się.

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Jan Dziedzina  stwierdził,  że w wyniku 
głosowania:
Uchwała  Nr  204/XVII/2012  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  z  dnia  22  czerwca  2012  r.  
w  sprawie  przekształcenia  Uzupełniającego  Liceum  Ogólnokształcącego  w  Zespole  Szkół 
Zawodowych im.  Stanisława Staszica w Grybowie w Liceum Ogólnokształcące dla Dorosłych, 
została podjęta. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 15.
Podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie  zamiaru  likwidacji  Poradni 
Psychologiczno-Pedagogicznej  w  Grybowie,  Poradni  Psychologiczno-Pedagogicznej  w  Krynicy-
Zdroju, Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Starym Sączu oraz przekształcenia ich w filie 
Powiatowej Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Nowym Sączu.

Z-ca  Dyrektora  Wydziału  Edukacji,  Kultury  i  Sportu  Maria  Jabłońska   przedstawiła  projekt 
uchwały  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie  zamiaru  likwidacji  Poradni  Psychologiczno-
Pedagogicznej  w  Grybowie,  Poradni  Psychologiczno-Pedagogicznej  w  Krynicy-Zdroju,  Poradni 
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Psychologiczno-Pedagogicznej  w Starym Sączu oraz przekształcenia ich w filie Powiatowej  Poradni 
Psychologiczno-Pedagogicznej w Nowym Sączu.
Uchwałą  163/XIV/12  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  z  dnia  30  marca  2012r.  została  utworzona 
Powiatowa Poradnia Psychologiczno-Pedagogiczna w Nowym Sączu. Dla zapewnienia dobrej realizacji 
zadań, w tym specjalistycznych /dzieci niedowidzące, niedosłyszące i z autyzmem/ Powiat dokonuje 
zmian systemu poradnictwa poprzez utworzenie jednej poradni z trzema filiami w Grybowie, Krynicy 
Zdroju i Starym Sączu. Takie świadczenie usług z zakresu pomocy psychologiczno-pedagogicznej dla 
mieszkańców Powiatu Nowosądeckiego jest bardzo korzystne ze względu na dostępność, a także ułatwia 
zarządzanie tą placówką przez organ prowadzący. Obsługę finansowo-księgową przejmie Powiatowa 
Poradnia  Psychologiczno-Pedagogiczna  w  Nowym  Sączu.  Powyższe  działania,  mające  na  celu 
przekształcenie  poradni  w  filie,  zgodnie  z  opinią  Małopolskiego  Kuratora  Oświaty  wymagają 
wcześniejszej likwidacji tych placówek, a następnie utworzenia na ich bazie filii.

Radny Powiatu Nowosądeckiego Wiesław Pióro  przekazał istotną uwagę, o której była dyskusja na 
posiedzeniu  Komisji  Edukacji  oraz  Komisji  Statutowej.  Po  raz  trzeci  pod obradami  Rady Powiatu 
Nowosądeckiego jest poruszany temat poradni psychologiczno-pedagogicznych. Uważa, że gdyby ten 
proces był przygotowany od początku solidnie, taki temat mógłby być rozstrzygnięty na jednej sesji. Jeżeli 
na komisjach przedstawia się inne podstawy prawne, a na sesji inne to Rada Powiatu Nowosądeckiego 
przy ocenie społeczeństwa nie do końca jest spostrzegana poważnie. Radny uważa, że przy tak poważnym 
problemie prosi o nieco lepszy proces przygotowania zmian, tak by nie trzeba było go powtarzać po kilka 
razy. To generuje dodatkowe koszty administracyjne, a wszystkim zależy na ich obniżaniu.

Starosta Nowosądecki Jan Golonka odpowiedział, że to wszystko wiąże się z tym o czym wspomniał 
Radny  Powiatu  Nowosądeckiego  Antoni  Poręba.  Starosta  poinformował,  iż  nie  chciał  likwidować. 
Kurator stwierdził likwidację w związku z tym ta procedura.

Radna Powiatu Nowosądeckiego Agata Król-Mirek  poinformowała, iż przed chwila była uchwała 
dotycząca obsługi finansowej. W związku z powyższym co stanie się z pracownikami, którzy do tej pory 
czynili tę powinność. Co będzie z obecnym dyrektorem, który pełni ta funkcję.

Z-ca  Dyrektora  Wydziału  Edukacji,  Kultury  i  Sportu  Maria  Jabłońska  odpowiedziała,  że  po 
podjęciu uchwały w sprawie zamiaru likwidacji, a następnie uchwały dotyczącej likwidacji obowiązkowo 
należy podać w uchwale likwidacyjnej sytuację, o której Radna Powiatu Agata Król-Mirek zapytała. Jeśli 
chodzi  o  pracowników  pedagogicznych  to  jest  założenie,  aby  wszyscy  pracownicy  pozostali 
pracownikami  tylko  zmienią  nazwę  placówki.  Jeżeli  chodzi  o  sprawy obsługi  finansowej  Poradni 
Psychologiczno-Pedagogicznej w Starym Sączu była już obsługiwana przez Zespół Ekonomiczny Szkół 
Placówek.  Głównym księgowym Poradni  Psychologiczno-Pedagogicznych  :w Krynicy-Zdroju  oraz  
w Grybowie nie będzie można zagwarantować zatrudnienia w nowej jednostce.  Pracownicy obsługi 
pozostaną bez zmian.

Przewodniczący Komisji Edukacji Pan Stanisław Mrzygłód przedstawił opinię Komisji do projektu 
uchwały.
Opinia Komisji jest pozytywna.
Przewodniczący Komisji Statutowej Pan Zygmunt Paruch przedstawił opinię Komisji do projektu 
uchwały.
Opinia Komisji jest pozytywna.

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Jan Dziedzina poddał projekt uchwały 
pod głosowanie.
Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 25
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W wyniku głosowania otrzymano:
24 głosy – za,
0 głosów – przeciw,
1 głos – wstrzymujący się.

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Jan Dziedzina  stwierdził,  że w wyniku 
głosowania:
Uchwała  Nr  205/XVII/2012  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  z  dnia  22  czerwca  2012  r.  
w  sprawie  zamiaru  likwidacji  Poradni  Psychologiczno-Pedagogicznej  w  Grybowie,  Poradni 
Psychologiczno-Pedagogicznej  w  Krynicy-Zdroju,  Poradni  Psychologiczno-Pedagogicznej  
w Starym Sączu oraz przekształcenia ich w filie Powiatowej Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej 
w Nowym Sączu, została podjęta. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 16.
Podjęcie  uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie ustanowienia nagród i  wyróżnień 
Starosty Nowosądeckiego za wybitne osiągnięcia w dziedzinie kultury fizycznej i sportu.

Maria  Jabłońska  Z-ca  Dyrektora  Wydziału  Edukacji,  Kultury  i  Sportu   przedstawiła  projekt 
uchwały  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie  ustanowienia  nagród  i  wyróżnień  Starosty 
Nowosądeckiego za wybitne osiągnięcia w dziedzinie kultury fizycznej i sportu. Proponowana uchwała 
podyktowana jest zmianą przepisów prawnych w sporcie. Zgodnie z art. 4 ust. 1 pkt 8 ustawy z dnia 5 
czerwca 1998r. o samorządzie powiatowym (j. t. z 2001 r. Dz. U. Nr 142, poz. 1592 z późn.zm.) powiat 
wykonuje określone ustawami zadania publiczne o charakterze ponadgminnym w zakresie, m. in.: kultury 
fizycznej i sportu. Z kolei art. art. 31 ust. 1 i 3 ustawy z dnia 25 czerwca 2010 r. o sporcie (j.t. Dz. U.z 
2010 r. Nr 127, poz. 857 ) stanowi, że zawodnikom, którzy osiągnęli wysokie wyniki sportowe we 
współzawodnictwie międzynarodowym lub krajowym, mogą być przyznawane wyróżnienia i nagrody ze 
środków  budżetu  jednostki  samorządu  terytorialnego.  Organ  jednostki  samorządu  terytorialnego,  
w drodze uchwały, określa rodzaje wyróżnień i nagród oraz szczegółowe zasady i tryb ich przyznawania, 
uwzględniając osiągnięcia sportowe, za które zawodnicy otrzymują wyróżnienia i nagrody. Ponadto art. 
31 ust. 2 tej samej ustawy mówi, że jednostki samorządu terytorialnego mogą przyznawać wyróżnienia 
i nagrody także trenerom i działaczom zasłużonym w osiąganiu wysokich wyników przez zawodników. 
Proponowana uchwała jest wyrazem dbałości samorządu powiatowego o rozwój kultury fizycznej i sportu 
w Powiecie Nowosądeckim. Wysokość środków przeznaczonych na nagrody i wyróżnienia określała 
będzie corocznie Rada Powiatu w uchwale budżetowej.

Wiceprzewodnicząca Komisji Turystyki i Sportu Pani Agata Król-Mirek przedstawiła opinię Komisji 
do projektu uchwały.
Opinia Komisji jest pozytywna.

Radny Powiatu Nowosądeckiego Antoni Poręba poinformował, iż opinia była pozytywna, ale nie widzi 
sugestii komisji w układzie społeczników dopisanie jako poprawki. Nie wie czy to zostało pominięte, czy 
wniosek komisji został niezaakceptowany. Pierwsza zmiana dotyczyła terminu składania wniosków, druga 
zaś dotyczyła dopisania społeczników lokalnych na rzecz sportu.
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Z-ca Dyrektora Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Maria Jabłońska odpowiedziała, że zostało to 
dopisane w § 4 w pkt. 5.

Radny Powiatu Nowosądeckiego Antoni Poręba poinformował, że owszem, ale nie ma uwzględnienia 
w projekcie uchwały.
Z-ca Dyrektora Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Maria Jabłońska poinformowała, iż zasady są 
określone w załączniku.

Radny Powiatu Nowosądeckiego Antoni Poręba  tak samo jak w § 1 tej uchwały są wyszczególnione 
konkretne  nazewnictwa:  trener,  organizator.  To  miało  być  jako  autopoprawka,  aby  dopisać:  „i 
społecznikom lokalnym”.

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Jan Dziedzina poinformował, iż autopoprawka 
była rozdawana Radnym Powiatu Nowosądeckiego przed wejściem na obrady XVII Sesji.

Radny Powiatu Nowosądeckiego Antoni Poręba zapytał czy jest przygotowany nowy projekt uchwały.

Członek Zarządu Józef  Broński  poinformował,  iż zawodnikom, którzy osiągnęli  wysokie wyniki 
sportowe we współzawodnictwie międzynarodowym lub krajowym, trenerom i działaczom zasłużonym 
w osiągnięciu tych wyników oraz osobom społecznie zaangażowanym w rozwój kultury fizycznej i sportu 
mogą być przyznane ze środków budżetu powiatu wyróżnienia i nagrody czyli tym osobom społecznie 
zaangażowanym w rozwój kultury fizycznej i sportu.

Wiceprzewodniczący  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  Jan  Dziedzina  zapytał  czy  jest  to  ujęte  
w projekcie uchwały czy w załączniku do uchwały.

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Jan Dziedzina odpowiedział, że w załączniku, 
w którym jest regulamin.

Radny Powiatu Nowosądeckiego Antoni Poręba zaznaczył, iż sugestia była taka, aby to było w § 1 
uchwały.

Z-ca Dyrektora Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Maria Jabłońska odpowiedziała, że zapis ten 
jest uwzględniony w załączniku do uchwały § 1 ust. 1.

Radny Powiatu Nowosądeckiego Antoni Poręba zaznaczył, że na Komisji Turystyki i Sportu wniosek 
był taki, aby jasno brzmiał w zasadniczej uchwale, a nie w regulaminie do uchwały.

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Jan Dziedzina  zaproponował dokładnie taki 
sam zapis w uchwale jak w regulaminie.

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Jan Dziedzina poddał projekt uchwały
 z uwzględnioną zmianą pod głosowanie.
Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 24
W wyniku głosowania otrzymano:
24 głosy – za,
0 głosów – przeciw,
0 głos – wstrzymujący się.
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Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Jan Dziedzina  stwierdził,  że w wyniku 
głosowania:
Uchwała  Nr  206/XVII/2012  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  z  dnia  22  czerwca  2012  r.  
w sprawie  ustanowienia nagród i  wyróżnień Starosty Nowosądeckiego za wybitne osiągnięcia  
w dziedzinie kultury fizycznej i sportu, została podjęta. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 17.
Podjęcie  uchwały  Rady Powiatu  Nowosądeckiego w sprawie  zasad gospodarowania  aktywami 
trwałymi  Samodzielnego  Publicznego  Zakładu  Opieki  Zdrowotnej  –  Sądeckie  Pogotowie 
Ratunkowe w Nowym Sączu, Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej – Szpital im. 
J.  Dietla  w  Krynicy  Zdroju  oraz  Małopolskiego  Ośrodka  Profilaktyki  i  Terapii  Uzależnień  
w Nowym Sączu.

Dyrektor Wydziału Geodezji  i Budownictwa Marian Ryczek  przedstawił projekt uchwały Rady 
Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie  zasad  gospodarowania  aktywami  trwałymi  Samodzielnego 
Publicznego  Zakładu  Opieki  Zdrowotnej  –  Sądeckie  Pogotowie  Ratunkowe  w  Nowym  Sączu, 
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej – Szpital im. J. Dietla w Krynicy Zdroju oraz 
Małopolskiego Ośrodka Profilaktyki i Terapii Uzależnień w Nowym Sączu.
Z dniem 1 lipca 2011 weszła w życie ustawa z dnia 15 kwietnia 2011 r. o działalności leczniczej, która
uchyliła ustawę z dnia 30 sierpnia 1991 r. o zakładach opieki zdrowotnej, na podstawie której Rada 
Powiatu Nowosądeckiego, w formie uchwały, opracowała zasady gospodarowania majątkiem trwałym 
przez podmioty lecznicze, dla których jest organem założycielskim. Zmiana ustawy powoduje utratę 
mocy Uchwały nr Nr 325/XXXII/2009 Rady Powiatu Nowosądeckiego z dnia 06 listopada 2009 r. w 
sprawie  zasad  gospodarowania  majątkiem  trwałym  Samodzielnego  Publicznego  Zakładu  Opieki 
Zdrowotnej – Sądeckie Pogotowie Ratunkowe w Nowym Sączu, Samodzielnego Publicznego Zakładu 
Opieki Zdrowotnej – Szpital im. dr J. Dietla w Krynicy Zdroju oraz Małopolskiego Ośrodka Profilaktyki i 
Terapii Uzależnień w Nowym Sączu oraz uchwalonej na jej podstawie Uchwały Nr 999/2010Zarządu 
Powiatu  Nowosądeckiego  z  dnia  20  stycznia  2010  r.  w sprawie  określenia  trybu  postępowania  w 
przypadku zbycia, wynajmu i wydzierżawienia nieruchomości oraz majątku ruchomego Samodzielnego
Publicznego  Zakładu  Opieki  Zdrowotnej  –  Sądeckie  Pogotowie  Ratunkowe  w  Nowym  Sączu, 
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej – Szpital im. dr J. Dietla w Krynicy Zdroju oraz 
Małopolskiego  Ośrodka  Profilaktyki  i  Terapii  Uzależnień  w  Nowym Sączu.  Ustawa  o  działalności 
leczniczej wprowadziła zmiany stanu prawnego w zakresie zasad gospodarowania przez samodzielne 
zakłady opieki zdrowotnej aktywami trwałymi, w szczególności brak w niej zapisu art. 42 uchylonej 
ustawy o zakładach opieki zdrowotnej, który obligował podmiot tworzący do określania zasad odnośnie 
zakupu  i  darowizny  aparatury  oraz  sprzętu  medycznego.  Niniejszy  projekt  Uchwały  odzwierciedla 
aktualny stan  prawny w powyższym zakresie  i  uchyla  wymienione  uchwały podjęte  na  podstawie 
nieobowiązującej ustawy o zakładach opieki zdrowotnej.

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Uzdrowisk Pan Włodzimierz Oleksy przedstawił opinię Komisji 
do projektu uchwały.
Opinia Komisji jest pozytywna.

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Jan Dziedzina poddał projekt uchwały 
pod głosowanie.
Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 23
W wyniku głosowania otrzymano:
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23 głosy – za,
0 głosów – przeciw,
0 głos – wstrzymujący się.

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Jan Dziedzina  stwierdził,  że w wyniku 
głosowania:
Uchwała  Nr  207/XVII/2012  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  z  dnia  22  czerwca  2012  r.  
w sprawie zasad gospodarowania aktywami trwałymi Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej  –  Sądeckie  Pogotowie  Ratunkowe  w  Nowym  Sączu,  Samodzielnego  Publicznego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej – Szpital im. J. Dietla w Krynicy Zdroju oraz Małopolskiego Ośrodka 
Profilaktyki i Terapii Uzależnień w Nowym Sączu, została podjęta. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 18.
Podjęcie  uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie rozwiązania nieodpłatnego prawa 
użytkowania nieruchomością.

Dyrektor Wydziału  Geodezji  i  Budownictwa Marian  Ryczek  przedstawił  projekt  uchwały Rady 
Powiatu Nowosądeckiego w sprawie rozwiązania nieodpłatnego prawa użytkowania nieruchomością. 
Powiat Nowosądecki aktem notarialnym Rep. „A” Nr 1226/2006 z dnia 24.03.2006 r.  przekazał do 
nieodpłatnego  użytkowania  Powiatowemu  Ośrodkowi  Terapii  Uzależnienia  od  Alkoholu  i 
Współuzależnienia w Nowym Sączu ul.  Waryńskiego 1, zabudowaną działkę ewidencyjną nr 15/2w 
obrębie 89 o pow. 0,1287 ha położoną w Nowym Sączu przy ul. Waryńskiego 1 – z przeznaczeniem na 
działalność statutową powiatowych jednostek organizacyjnych realizujących zadania z zakresu ochrony 
zdrowia i pomocy społecznej, zgodnie z uchwałą Nr 365/XXXVIII/2006 r Rady Powiatu
Nowosądeckiego z dnia 7 marca 2006 r. Wyżej wymieniona nazwa Ośrodka uchwałą Nr 430/XLIII/2006 
Rady Powiatu Nowosądeckiego z dnia 20 lipca 2006 r.  w sprawie zatwierdzenia zmian w statucie 
Powiatowego Ośrodka Terapii Uzależnienia od Alkoholu i Współuzależnienia w Nowym Sączu z dnia 29 
czerwca 2006 r.  na Małopolski  Ośrodek Profilaktyki  i  Terapii  Uzależnień.  Jak wynika z informacji 
Dyrektora Małopolskiego Ośrodka Profilaktyki i Terapii Uzależnień w Nowym Sączu ul. Waryńskiego 1 
przedmiotowy  budynek  wykorzystywany  jest  przez  Ośrodek  tylko  w  części.  Wobec  tego  Powiat 
Nowosądecki  zamierza  przekazać  na  potrzeby tego  Ośrodka  jedynie  zajmowaną  część  budynku,  a 
pozostałą  część  budynku  zagospodarować  na  siedziby  innych  jednostek  Starostwa.  W  związku  z 
powyższym podjęcie niniejszej uchwały jest zasadne.

Przewodniczący Komisji Mienia i Infrastruktury Stanisław Śmierciak przedstawił opinię Komisji do 
projektu uchwały.
Opinia Komisji jest pozytywna.

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Jan Dziedzina poddał projekt uchwały 
pod głosowanie.
Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 21
W wyniku głosowania otrzymano:
21 głosy – za,
0 głosów – przeciw,
0 głos – wstrzymujący się.
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Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Jan Dziedzina  stwierdził,  że w wyniku 
głosowania:
Uchwała  Nr  208/XVII/2012  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  z  dnia  22  czerwca  2012  r.  
w sprawie rozwiązania nieodpłatnego prawa użytkowania nieruchomością, została podjęta. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad.19.
Podjęcie uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie 
hipoteki na nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Nowosądeckiego.

Dyrektor SPZOZ Szpitala im. J.  Dietla  w Krynicy  Zdrój  Sławomir Kmak  przedstawił  projekt 
uchwały  Rady Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie  wyrażenia  zgody na  ustanowienie  hipoteki  na 
nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Nowosądeckiego.
Dyrektor poinformował, iż w dniu 14 czerwca 2012r.  zwrócił się o wyrażenie zgody na ustanowienie 
hipoteki na nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Nowosądeckiego. SPZOZ planuje zaciągnięcie 
kredytu w wysokości3.142.857,00 zł z przeznaczeniem na spłacenie istniejącego kredytu inwestycyjnego, 
pod warunkiem uzyskania niższego kosztu kredytu niż obecny. Planuje się zmniejszenie kosztów kredytu 
o 1,5% na marży banku, co pozwoli zaoszczędzić ok.130.000,00 zł w okresie kredytowania. Kredyt 
będzie spłacany w takich samych ratach jak dotychczasowy, okres spłaty zakończy się 30.11.2017r. Spłata 
dotychczasowego kredytu nie spowoduje zwiększenia kosztów kredytu, gdyż zapisy umowy kredytowej 
nie przewidują żadnych opłat ani prowizji z tytułu wcześniejszej spłaty kredytu. Po spłacie istniejącego 
kredytu w Banku Spółdzielczym Muszyna -Krynica Zdrój hipoteka ustanowiona w oparciu o Uchwałę Nr 
25/XXVI/2009 Rady Powiatu Nowosądeckiego z dnia 12.03.2009r.,  do wysokości 8.000.000,00 zł  , 
zabezpieczająca  dotychczasowy kredyt  zostanie  zastąpiona  nową hipoteką  dla  Banku,  który  udzieli 
kredytu na nowych warunkach. W związku z powyższym podjęcie niniejszej uchwały jest zasadne.

Radny Powiatu Nowosądeckiego Antoni Poręba zapytał czy ta działka, która jest do sprzedaży jest  
w tej nieruchomości.

Dyrektor SPZOZ Szpitala im. J. Dietla w Krynicy Zdrój Sławomir Kmak odpowiedział, że nie. To 
w żaden sposób nie ogranicza Rady Powiatu do dysponowania inna działką niż tym co jest zabudowane 
budynkiem szpitala.

Przewodniczący  Komisji  Mienia  i  Infrastruktury  Pan  Stanisław  Śmierciak  przedstawił  opinię 
Komisji do projektu uchwały.
Opinia Komisji jest pozytywna.

Wiceprzewodniczący Komisji Budżetowej Pan Włodzimierz Oleksy  przedstawił opinię Komisji do 
projektu uchwały.
Opinia Komisji jest pozytywna.

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Jan Dziedzina poddał projekt uchwały 
pod głosowanie.
Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 23
W wyniku głosowania otrzymano:
23 głosy – za,
0 głosów – przeciw,
0 głos – wstrzymujący się.
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Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Jan Dziedzina  stwierdził,  że w wyniku 
głosowania:
Uchwała  Nr  209/XVII/2012  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  z  dnia  22  czerwca  2012  r.  
w sprawie  wyrażenia  zgody na ustanowienie  hipoteki  na nieruchomości  stanowiącej  własność 
Powiatu Nowosądeckiego, została podjęta. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 20.
Podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie  wyrażenia  stanowiska  wobec 
nieprzyznania  telewizji  „Trwam”  miejsca  na  multipleksie  przez  Krajową  Rade  Radiofonii  
i Telewizji.

Przewodniczący Klubu Radnych PiS  przedstawił projekt uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego
 w sprawie wyrażenia stanowiska wobec nieprzyznania telewizji „Trwam” miejsca na multipleksie przez 
Krajową Rade Radiofonii i Telewizji. Wielu mieszkańców powiatu nowosądeckiego jest przekonanych, że 
KRRiT  zastosowała  wobec  Telewizji  Trwam  niesprawiedliwe  i  dyskr  telewizja  Trwam  cieszy  się 
dużąyminacyjne  kryteria,  podejmując  negatywną  decyzję  w  sprawie  przyznania  koncesji  na  tzw. 
multipleksie cyfrowym. Prowadzi również do eliminacji jednej z opiniotwórczych stacji telewizyjnych. 
Program Telewizji  Trwam cechuje wysoka wartość merytoryczna,  troska o wartości  wychowawcze, 
edukacyjne i patriotyczne. Kanał społeczny, jakim jest niewątpliwie telewizja Trwam cieszy się dużą 
popularnością wśród mieszkańców powiatu, stąd wykluczenie tej stacji w procesie koncesyjnym narusza 
zasadę pluralizmu oraz równości wobec prawa.
 
Starosta Nowosądecki Jan Golonka poinformował, iż ten projekt uchwały został zgłoszony na 7 dni 
przed  Sesją  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  przez  Klub  Radnych  PiS.  W związku  z  powyższym 
automatycznie wchodzi do porządku obrad. Zarząd Powiatu Nowosądeckiego nie mógł nic zmieniać, 
jedynie się zapoznał. W tej chwili jest opinia prawna, gdzie jest wiele błędów formalnych w uchwale. 
Gdyby tryb zgłoszenia był trochę inny, Starosta Nowosądecki zasugerował lepsze traktowanie partnera. Są 
wątpliwości co do intencji wnioskodawcy. Nie wie czy tu chodzi o to, by w społeczeństwie wzbudzić 
zamieszanie czy chodzi o to, by ta uchwała przeszła. Starosta Nowosądecki Jan Golonka zwrócił się do 
Radnego Edwarda Ciągło, sugerując, że w poprzednim okresie, gdy były tego typu uchwały, to były 
uzgodnienia co do treści. Ponadto jest wiele formalnych uwag, które mogą sprawić, że Wojewoda uchyli 
tę  uchwałę  w  trybie  nadzorczym  począwszy  od  podstawy  prawnej.  Ponadto  Statut  Powiatu 
Nowosądeckiego przewiduje możliwość podjęcia określonych stanowisk przez Radę Powiatu w formie 
realizacji  deklaracji,  apelu.  Oprócz  tego  decyzja   dotycząca  telewizji  TRWAM  jest  procedowana
w procedurze administracyjnej. Każdy z nas ma możliwość złożenia indywidualnie podpisu. Starosta 
zaznaczył, iż jest za tym, aby media w Polsce, katolickie media miały dostęp do nowoczesnych technik. 
Wiadomo jakie jest stanowisko Episkopatu. Każdy biskup diecezjalny jest samodzielny. Są stanowiska 
biskupów, którzy mówią, ze ta telewizja nie ma nic wspólnego z Episkopatem. Starosta zasugerował, iż 
wchodzimy w sytuację dzieląc hierarchię kościoła. W związku z powyższym Starosta ma prośbę, aby 
wycofać uchwałę wnioskodawców.

Radny Powiatu Nowosądeckiego Józef Leśniak  odpowiedział, że spora część biskupów popiera tą 
uchwałę. Zajmuje takie stanowisko. Jeśli chodzi o biskupa tarnowskiego to pełni on funkcję niedługo. W 
związku z powyższym nie wie czy Starosta odniósł się do stanowiska obecnego biskupa. Pan Józef 
Leśniak  przypomniał również, że Radni wyznają głos mieszkańców Sądecczyzny. Tym ludziom odbiera 
się prawo do tego, co chcieliby słyszeć, co chcieliby oglądać, a to jest niedopuszczalne w państwie prawa. 
Jeżeli w przedstawionym projekcie uchwały znalazły się usterki natury technicznej, klub był otwarty na 
dyskusję i można było te kwestie rozważyć odpowiednio wcześnie. Projekt uchwały wpłynął dostatecznie 
wcześnie, z odpowiednim wyprzedzeniem.
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Radny Powiatu Nowosądeckiego Antoni Poręba – jest zaskoczony zarzutami, które są przedstawiane 
co do przedłożonego projektu uchwały. Projekt został wniesiony w odpowiednim czasie. Statut jasno 
określa, że są służby prawne przy Przewodniczącym Rady. Radny Antoni Poręba uważa, że te uwagi 
powinny być zgłoszone odpowiednio wcześnie i z pomocą prawników projekt należało dopracować pod 
względem prawnym. Poruszanie tej kwestii na Sesji Rady uważa za niedorzeczne. Uważa, że każdy 
powinien głosować według swojego sumienia.

Radny  Powiatu  Nowosądeckiego  Adam  Mazur poinformował  ,iż  jest  Przewodniczącym  Akcji 
Katolickiej w Muszynie, Członkiem Zarządu Diecezjalnego Akcji Katolickiej, Przewodniczącym Civitas 
Christiana,  Prezesem Stowarzyszenia  Rodzin  Katolickich,  Członkiem Rady  Parafialnej  przy  Parafii 
Świętego  Józefa  w  Muszynie.  W  przeszłości  był  również  Członkiem  Rady  Parafialnej  Diecezji 
Tarnowskiej.  Radny nadmienił,  iż  pewne  sprawy go zaskakują.  Po  pierwsze  stanowisko biskupów. 
Występują nie w jednym froncie. Radny Adam Mazur opowiada się również za tym, aby była telewizja 
TRWAM. Otrzymał zaproszenie, by występować w czasie protestu. Radny nie akceptuje jednak formy 
protestu w postaci projektu uchwały. Jednocześnie poinformował, iż dobrze byłoby przełożyć ten temat na 
kolejną sesję. Podjęcie takiego projektu uchwały na sesji, gdzie Rada będzie decydować o udzieleniu 
absolutorium, zdaniem radnego może być odebrana przez mieszkańców Sądecczyzny w różny sposób.

Radny Powiatu Nowosądeckiego Józef Leśniak co do intencji nie ma najmniejszych wątpliwości, że 
przeważająca większość popiera ideę. To nie chodzi tak naprawdę tylko o telewizję TRWAM.  W takiej 
sytuacji mogłaby się znaleźć jakakolwiek inna stacja telewizyjna, która chciałaby zaistnieć w przestrzeni 
publicznej. Ideą przewodnią projektu uchwały była zasada, że wszyscy są równi względem prawa. Tą 
telewizję ogląda wiele osób, zwłaszcza w regionie Powiatu Nowosądeckiego. W momencie, gdy zapadnie 
decyzja,  że  Rada  Powiatu  Nowosądeckiego  nie  występuje  z  takim  wnioskiem,  nie  wiadomo  co 
odpowiedzieć wyborcom. Wszystkie sąsiednie powiaty taką uchwałę bądź rezolucję podjęły.

Radny Powiatu Nowosądeckiego Adam Mazur nadmienił, iż nie jest przeciwko wsparciu idei, ale nie 
popiera wybranej formy tj. uchwały. 
 
Radny powiatu Nowosądeckiego Zenon Szewczyk odniósł się do słów Starosty, który wspomniał, że 
projekt został zgłoszony tylko 7 dni przed Sesją Rady Powiatu. Statut Powiatu Nowosądeckiego jasno 
określa,że można wprowadzić projekt uchwały na 7 dni przed sesją i wymóg ten został zachowany. Te 7 
dni to czas na ewentualne korekty , doprecyzowanie, uszczegóławianie. Jeśli w tym czasie nie było 
sygnału o jakichkolwiek uwagach, należało przypuszczać, że projekt tej uchwały był jak najbardziej 
poprawny. Radny wspomniał również o tym, jak bardzo kosztowne są służby prawne w starostwie. 
Można spróbować na zasadzie poprawki wprowadzić te błędne podstawy prawne i dostosować brzmienie 
tej  uchwały do  wymogów prawnych.  Jeśli  będzie  dobra  wola  można tą  kwestię  załatwić  na  Sesji. 
Interpretacje prawne mają to do siebie, że różni prawnicy mogą niejednakowo oceniać dany problem.

Radny Powiatu Nowosądeckiego Stanisław Węglarz zgłosił wniosek formalny o zakończenie dyskusji 
i zaproponował przystąpienie do głosowania.

Radny Powiatu Nowosądeckiego Antoni Poręba w imieniu klubu Radnych PiS poprosił o przerwanie 
dyskusji i przejście do głosowania.

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Jan Dziedzina poddał projekt uchwały 
pod głosowanie.
Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 23
W wyniku głosowania otrzymano:
13 głosy – za,
4 głosów – przeciw,
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6 głos – wstrzymujący się.

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Jan Dziedzina  stwierdził,  że w wyniku 
głosowania:
Uchwała  Nr  210/XVII/2012  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  z  dnia  22  czerwca  2012  r.  
w sprawie wyrażenia stanowiska wobec nieprzyznania telewizji „Trwam” miejsca na multipleksie 
przez Krajową Rade Radiofonii i Telewizji, została podjęta. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 21.
Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

Agata  Król  –Mirek  Radna  Powiatu  Nowosądeckiego  poinformowała  o  powstaniu  Klubu 
Platformy Obywatelskiej w Radzie Powiatu Nowosądeckiego.
Przewodniczącą Klubu Platformy Obywatelskiej została Pani Agata Król-Mirek.
Członkowie Klubu:
Krzysztof Bodziony, Andrzej Gancarz, Ryszard Poradowski, Stanisław Wanatowicz
Stanisław Węglarz Radny Powiatu Nowosądeckiego zwrócił się z prośbą, aby sprawdzać teksty 
przedstawiane na Sesji pod względem ortograficznym.
Edward  Ciągło  Radny  Powiatu  Nowosądeckiego zgłosił  uwagę,  aby  w  pkt.  5  Interpelacje 
radnych nie poruszać spraw związanych z wolnymi wnioskami i zapytaniami radnych. Zwrócił się 
także z prośbą,  aby czas wystąpień był ograniczany zarówno występującym w pkt.  4 porządku 
obrad gościom jaki radnym od 5 do 10 min. 
Adam  Mazur  Radny  Powiatu  Nowosądeckiego  zgodził  się  z  przedmówcą odnoście  nie 
poruszania  spraw  bieżących  i  wolnych  wniosków w punkcie  dotyczącym interpelacji  radnych. 
Jednakże  zdaniem  radnego  goście  powinni  mieć  czas  nieograniczony  na  wystąpienia,  czas 
przemowy radnych powinien być ograniczony do 2 min., a przedstawicieli klubów do 5 min. 
Radny Adam Mazur  przyznał,  iż  w kwestii  prac Kapituły odznaki  honorowej  „Zasłużeni  dla 
Ziemii Sądeckiej”, gdzie jest 4 członków po 2 z każdego klubu radnych wszelkie uwagi do prac 
komisji  powinny  być  adresowane  do  przedstawicieli  uczestniczących  w  pracach  Kapituły 
oceniającej wnioski. 
Wiesław Pióro Radny Powiatu Nowosądeckiego zaapelował, aby w swoich działaniach kierować 
się Statutem Powiatu Nowosądeckiego. 

Ad. 22.
Zamknięcie obrad.
Przewodniczący  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  Wiesław  Basta,  wobec  wyczerpania 
wszystkich  punktów  Porządku Obrad  XVII  Sesji  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego,  ogłasza 
zamknięcie posiedzenia i dziękuje za udział w obradach Sesji.

 Przewodniczący
Rady Powiatu Nowosądeckiego

Wiesław BASTA

Protokołowała:
Anna Hardy-Repetowska
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